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PROSLAVA DNEVA BORCA, DNEVA ISKRE IN 80 LET EMO CELJE

Slavnostni govor predsednika IS
jb — m _ _ m bilo uresničeno načelo, da morai«

Andreja Marinca
Tovarišice in tovariši!
Vsakoletno srečanje delavcev 

.,Iskre“ ob dnevu borca, 4. juliju, je 
postalo mogočna in tradicionalna ma
nifestacija moči in volje delavcev, ki si 
v sv®ji samoupravni socialistični skup
nosti sami gradijo osnove in pogoje za 
celovit razvoj in eksistenco. Mnogi 
»preroki14 so nam pred leti želeli vsiliti 
prakso, ki je odpravljala tradicionalne 
delavske shode kot nekaj preživelega, 
neprimernega za moderni čas elektro
nike in vesoljskih poletov. Tqda vaš 
Pnmer predstavlja — kot mnogi drugi 

demanti temu »prerokovanju11. Ali 
m takšno srečanje činitelj, ki krepi za- 
yesh da človek ni sam, da pripada veli- 

i socialistični delavski skupnosti, v 
ateri je varnejši in v kateri se zave 

svoje moči in delavske veljave!
Danea $e pridružuje praznovanju 

mehkega kolektiva »Iskre11 še 
oO-letnica celjskega »EMO11, ki je od 
eta 1972 tudi član velike »Iskrine11 
ružine. Dovohte mi zato naprej, da 

vam vsem čestitam ob teh pomemb
nih jubilejih, ki jih danes praznujemo.

Praznik, ob katerem smo se zbrali, 
J® po načinu vendarle podoben mno-Pim Hn,«,:  i • • •« r

politični cilji. Veliki stavki leta 1922, 
ki je trajala celih 12 tednov, in stavka, 
ki jo je leta 1936 vodil tovariš Luka, 
sta najbolj oprijemljiv dokaz za to 
trditev.

„EMO“ v okviru »Iskre11 in v ok
viru širše integracije s svojo sedanjo 
usmeritvijo še nima dokončne fiziog
nomije. Prepričan pa sem, da je po
trebno skupno snovati osnove, ki bo-

bilo uresničeno načelo, da morajo biti 
delavci in njihovi interesi v temeljnih 
organizacijah združenega dela subjekti 
in nosilci povezav v gospodarstvu. 
Značilno je tudi spoznanje, da ta inte
gracija ni pogojena v prvi vrsti iz dana
šnjih potreb, zaradi trenutne ekonom
ske nuje, ampak mnogo bolj zaradi te
ga, ker vemo, da bi v prihodnosti po
stala objektivno nujna. Združujeta se 
torej dva ekonomsko močna in dobro 
organizirana kolektiva. Združuje se to
rej izrazita ekspanzivnost in moderna 
tehnologija ter posebna prodornost 
»Gorenja11 z »Iskro11, ki je v svojem 
razvoju prešla podobna razvojna ob
dobja; od centralistično organizirane 
»Iskre11, preko skoraj popolne decen
tralizacije, ko je kolektive »Iskre11 
združevala le še »Iskrina11 zvezda, da 
bi potem na osnovi interesov delavcev 
v temeljnih organizacijah združenega 
dela uspela zgraditi čvrsto celoto, po
vezano z znanostjo doma in v svetu, s 
pomembnimi lastnimi znanstvenimi, 
razvojnimi in trgovskimi organizaci
jami.

Razvojna pot »Iskre11 je peljala od 
razmeroma majhnih objektov, tehno
loško in organizacijsko med seboj sla
bo povezanih, v kompleksno delovno 
organizacijo, ki je v dinamičnem raz- 

(Dalje na 2. strani)

SPOŠTOVANI TOVARIŠ TITO,

samoupravljalci združenega podjetja Iskra, zbrani v Celju, ko hkrati 
proslavljamo praznik borcev, praznik našega združenega podjetja in 
80-letnico našega delovnega kolektiva ISKRA-EMO Celje, Ti pošiljamo 
borbene pozdrave z željo, da bi nas še dolgo vodil po poti revolucionarne
ga preoblikovanja in razcveta naše družbe.

Za nami je leto velikih dosežkov, ki sijih spodbudil in navdihnil Ti in 
ki z uveljavljanjem ustavnih sprememb, krepitvijo politične enotnosti 
vseh subjektivnih sil in z utrjevanjem našega mednarodnega položaja od
pirajo svetlo perspektivo še uspešnejšega nadaljnjega razvoja naše samo
upravne demokracije ter uveljavljanja vodilne vloge delavskega razreda, 
strnjenega okoli Zveze komunistov.

Zagotavljamo Ti, da si bomo z vso doslednostjo prizadevali uresniče
vati zgodovinske spremembe, ki jih začrtujejo naša nova ustava in do
kumenti X. kongresa ZK Jugoslavije, hkrati pa z nenehnim dviganjem 

f storilnosti in povečevanjem materialne osnove naše družbe prispevali svoj 
;; delež k stabilizaciji našega gospodarstva, kajti zavedamo se, daje nenehna 
; l rast materialnega bogastva pogoj uresničenja Tvoje vizije naše samouprav- 
i ► ne socialistične demokracije, ki temelji na svobodnih asociacijah proiz- 
* vajalcev ter bratstva in enotnosti naših narodov in narodnosti.

Celje, 4.7.1974
Samoupravljala ZP ISKRA

immmm
Pred slovesnostjo ob podpisu Samoupravnega sporazuma o združevanju dela in 
sredstev Iskre in Gorenja je bila v Klubu poslancev SR Slovenije tiskovna kon
ferenca. Na njej so predsednik skupščine ZP Iskra Vladimir Logar, generalni 
direktor ZPJože Hujs in generalni direktor Gorenja Ivan A teljšek odgovarjali na 
vprašanja novinarjev. Vsi trije vodilni predstavniki Iskre in Gorenja so opozorili 
na velik pomen združevanja obeh slovenskih velikanov.

, - -----“»inv uduiuijv uvja naac-
ga delavskega razreda z uspehi, kijih 
0segamo danes, da torej posrečeno 

Povezujemo revolucionarno preteklost 
s sedanjimi prizadevanji delavskega 
razreda in vseh delovnih ljudi. Kot da- 
"ašnji, so tudi druga »Iskrina11 prazno
vanja v zadnjih letih pokazala, da „Is- 
Kra“ ne pomeni samo prostore in to
varniške ograde, ampak da z »Iskro

drugi starejši kolektivi - v industriali
zacijo socialistične republike Slovenije 
in naše skupnosti jugoslovanskih naro
dov.

Današnje praznovanje pa je 'po
membno še po nečem. Pred tednom 
dni je bil namreč podpisan samou
pravni sporazum o združevanju dela in

Doslej' največja proslava uspela
Dan borca, dan Iskre in proslava ob 

80-Ietnici EMO je uspela nad vsemi 
pričakovanji. V celjskem mestnem 
parku se je zbralo, po nekaterih oce
nah, okoli 18.000 delavcev Iskre in 
njihovih svojcev. Kot že rečeno, pro
slava je izredno uspela.

In kako je potekala osrednja prire
ditev ob dnevu Iskre?

Ob osmih zjutraj se je pred tovarno 
Iskra EMO začela žalna slovesnost v 
spomin na padle borce kolektiva 
EMO. Po pozdravnem govoru Alfreda 
Mežnariča, ki je pozdravil prisotne,

žalni slovesnosti so nato razvili prapor 
aktiva Zveze borcev Iskra Commerce. 
Razvil ga je glavni direktor IC Anton 
Stipanič.

Po podpisu listin o pobratenju

živi in č; u,a f . sredstev med »Iskro11 in »Gorenjem11,
živelj v številnJi^L naprede delavski s čimer je bila uspešno zaključena te- 
mes ih u!nplit bPtn° ’ T?;" meljito pripravljena povezava dveh 
lavski živelfv j t Vnapretleu dC" slovenskih industrijskih oijakov. To 
seh in meitih T k . V-t nedvomno pomeni že tudi' odločen

«> Poz^rav'i prisotne”
nih in Jueoslaviip razvoju s evil ze komunistov, na katerem je bila in- med njimi tudi tovariša Franca Les- 

Seveda niJ či..*™™ a • k tegracija in ria novi ustavi utemeljena kovška-Luko, je spregovoril predsed- 
^O-letnici- FMn“ h i f ji samoorganiziranost gospodarstva o- nik aktiva Zveze borcev Iskra 
kv. da se ma^nn 13 spreje a o oči- precjeljena kot ena najpomembnejših Commerce France Mavrič. Komemo-
niep / P^novanje te Visoke oblet- i_____ -r.™-,™: -:«i s- raciia se ie zatem narlalipvaln 7 Pnn.
W združi hi spremeni v praznik če
to VIskre“- Celje in »EMO11 v njem 

nedvomno tudi zaslužita. Celje je 
lavoh najstarejših industrijskih in de- 
Ven Jevolucionarnih centrov v Slo- 
k^1" Tovarna, ki danes nosi ime „Is- 
žp i , CMO11, pa je bila ustanovljena 
m e*a 1894 in je bila vseskozi po- 
skpo 00 sre(iišče naprednega delav- 
hp,°a gibanja v tem delu Slovenije, 
ustaVS*0 8'banje je bilo tu živo že od

Josip-Dušan, Oskar Lečen, Zoran 
Michler, Janež Hafner, Anton Rihar, 
Janez Juretič, Slavko Munda, Mirko 
Ljubič in Franc Mavrič. Skupno so

- r—r— ........ - r-------- *j“ podelili 26 zlatih, 33 srebrnih in 333
združenja borcev NOB Jugoslavije Go- bronastih jubilejnih spominskih značk 
lo Skrilje in Zapotok Visoko z akti- ZZB NOVJ Iskra Commerce.
vom ZB Iskra Commerce so podelili 
jubilejne značke. Zlato jubilejno znač
ko ZZB NOV IC so za svoje dolgolet
no in' požrtvovalno delo pri Zvezi 
borcev Iskra Commerce ter v družbe
nopolitičnih organizacijah in samo
upravnih organih prejeli Božo Iglič, 
France Križnar, Vlado Šenk, Jože Po
gačnik, G oj mir Blenkuš, Franc Košir,

Po žalni slovesnosti se je proslava 
ob dnevu borca, dnevu Iskre in ob 
80-letnici EMO nadaljevala v izredno 
prijetnem celjskem mestnem parku 
pod krošnjami dreves in obokom 
umetnega drsališča.

Centralna prireditev se je začela ob 
10. uri z internacionalo, ki jo je zai
grala godba na pihala. Po otvoritve-v * j------- ----------*----------> - * **-'•'«** y 51 tilu 5 vzu v a na punua. i u VIVUULVC-

Rudi Lampret, Lojze Bukovec, Bog- nem in pozdravnem govoru direktorja
/4 O T o 1 rv-ks- IrtMArv \ ^ — A —! ▲  O A' I ni J- V n T? — —.11 — fc J • T __ -f ' * .

nalog komunistov. Temeljni cilji te 
povezave in soglasnost delavcev obeh 
velikih kolektivov dokazujejo, da je

racija se je zatem nadaljevala z eno
minutnim molkom, položitvijo vencev 
ter krajšim kulturnim sporedom. Na

dan Javor, Janez Vinkler, Anton Sti
panič, Marija Kušar, Marjan Dvora- 
ček, Ilija Medič, Albin Pahor, Albert 
Ambrožič, Vladimir Logar, Jakič

del»n0VLVe: ^ prvem obdobju so se 
in »T* °0r^' Za boljše delovne pogoje 
Do Ve. raezde, kasneje pa so se temu, 
m. . J °b delovanju sindikatov in ko- 

lst0v’ pridružili tudi socialni in

ZASEDANJE SKUPŠČINE 
ZpBO 15. 7. V KRANJU

dnevni red:

1. Izvolitev generalnega di
rektorja ZP ISKRA

Poročilo komisije za razpis 
htev^'^6 ‘n objava rezultata vo-

2. Poročilo in ocena poteka 
r rezultatov glasovanja o sa

moupravnem sporazumu zdru- 
ž'tve ISKRE in GORENJA.

3. Poročilo odbora SLO o 
ugotovitvah komisije za pregled 
^anja organizacij SLO v delov-

n organizacijah ZP ISKRE. 
n , Verifikacija pogodbe za 

rCkreaCiiSkeea

""Uredbi-.čMopkni
Začelo se je 
z »Internacionalo«

Na proslavo dneva borca, dneva Iskre in 80-letnice Iskre - industrije EMO Celje 
je bilo povabljenih veliko gostov, od katerih se jih je precej vabilu odzvalo, 
čeprav je bilo sočasno po Sloveniji še precej večjih proslav in prireditev. Na 
sliki: gostje o igranju ..Internacionale", s katero se je proslava na drsališču v 
Mestnem parku začela.

J

Iskra — Emo Celje Mira Jančigaja sta 
spregovorila predsednik ZB ZP Iskra 
Franc Križnar in v. d. generalnega 
direktorja Jože Hujs, za njima pa je 
prišel na govorniški oder predsednik 
slovenskega Izvršnega sveta Andrej 
Marinc.

Po njegovem govoru je predsednik 
sindikata EMO Jože Oštir prebral 
pozdravno pismo predsedniku repubU- 
ke Josipu Brozu Titu. Pozdravno pis
mo in govore tovarišev Andreja 
Marinca, Jožeta Hujsa in Franca Kri
žnarja objavljamo posebej.

Proslava se je nadaljevala s priho
dom in pozdravom mladincev udele
žencev Pohoda druge grupe odredov 
ter prijetnim kulturnim programom, 
ki ga je povezoval Matko Zdešar iz 
Hoijula. V kulturnem programu so na
stopili: godba na pihala, združeni pev
ski zbor in recitatorji, udeležencem pa 
je v popoldanskem času igral zabavni 
ansambel.

Proslave ob dnevu Iskre so se ude
ležili tudi številni slovenski družbeno
politični delavci, med njimi Andrej 
Marinc, Janez Barborič, Franc 
Leskovšek-Luka, Zvone Dragan, Tone 
Bole, Jože Lončarič, Pavle Gantar, Pe
ter Stante-Skala in drugi.

Kot že rečeno, je prireditev izred
no uspela. Tistim, ki se niso odločili 
za odhod v Celje, naj odkrito rečemo, 
da jim je lahko žal, veijetno pa so jim 
to že povedali njihovi znanci, ki so bili 
na dnevu Iskre. Bilo je res prijetno, 
vse pohvale pa veljajo tudi organiza
torjem iz EMO in ZP ISKRA. Med ti
stimi, ki so največ naredih, da bo 4. 
julij v Celju ostal več tisoč Iskrašem še 
dolgo v spominu, naj omenimo Zora
na Tratnika iz Iskra — EMO in Janeza 
Šilca iz skupnih služb ZP Iskra. laj

♦



Slavnostni govor predsednika IS 
Andreja Marinca
(Nadaljevanje s 1. strani)
voju v poslednjih letih dosegla izreden 
napredek in je danes med največjimi 
delovnimi organizacijami z industrij
skega področja v Jugoslaviji.

Pot do teh uspehov ni bila lahka. 
Vendar bi želel še posebej poudariti, 
da je od svojih začetkov bila „Iskra“ 
med prvenci povojne industrializacije, 
s katero se je želelo razviti vrhunsko 
industrijo, primerno za specifičnosti 
socialistične republike Slovenije. Bila 
so obdobja, ko je na zunaj izgledalo 
kot da SR Slovenija odstopa od prvot
ne vloge „Iskre“ v našem razvoju. Zla
ti čas ob uveljavljanju gospodarske 
reforme — v resnici pa je bil to čas 
zavestnega zorenja številnih malih in 
velikih kolektivov „Iskre“. To je bilo 
zorenje, ki je zahtevalo, da se kolektiv 
odlepi od varuštva države, ko je vsak 
zase iskal prostor, program, notranje 
organizacijske in kadrovske rezerve. 
To je bilo obdobje, v katerem ste se 
morali postaviti sami na zdrave osnove 
in na lastne noge. Ob konsolidacijah v 
temeljnih enotah „Iskre“ je rasla tudi 
zavest pripadnosti celoti „Iskre“, 
potrebnosti skupnih organizacij. Da
nes vas ne združuje samo simbol — 
„Iskrina“ zvezda, ampak potreba in 
zavest, da se mora temeljna proiz
vodnja vertikalno povezati in organi
zirati v veliki sistem z različnimi razvi
timi službami in dejavnostmi, ki delu
jejo za potrebe in v interesu delavcev, 
združenih v osnovnih proizvodnih 
enotah.

Takšna usmeritev, združena s teh
nološkim napredkom, znanostjo ter 
znanjem in voljo ljudi, je „lskro“ pri
peljala v družbo tistih, ki uvajajo naj
sodobnejšo tehnologijo. Samoupravna 
struktura velikega sistema, ki ga je 
razvila „Iskra“, pa je celotnemu razvo
ju dala nujen dinamizem in notranjo 
vzpodbudo. To je omogočilo in 
vzpodbujalo njeno širjenje na ključna 
področja elektronike, s specializacijo 
posameznih obratov, njihovo moder
nizacijo in avtomatizacijo ter sodobno 
organizacijo dela.

Proizvodnjo „Iskre“, zlasti njeno 
usmeritev v telekomunikacijske napra
ve ter aparate, naprave za avtomatiza
cijo v prometu, industriji in energeti
ki, elektromehanske aparate in ele
mente ter elektronske elemente, lahko 
v nekem smislu opredelimo kot „ba- 
zično“ v odnosu na vsa ostala področ
ja. Brez teh proizvodov danes ni več 
moderne proizvodnje, ni avtomati
zacije v proizvodnih procesih, prome
tu, itd., ni moderne strojegradnje in 
kemije, ni sodobne telekomunikacije, 
ni razvoja medicine, ni hitrih in zanes
ljivih informacij, skratka, razvoj elek
tronike spremlja človeka na vseh pod
ročjih življenja in dela. To je tudi raz
log, da je to proizvodno področje, po
leg kemije, med najbolj propulzivnimi 
v svetu in da predstavlja bistveno obe
ležje sodobne proizvodne strukture. 
Stalno raste tudi njegov delež v sve
tovni trgovini.

Prednost, ki jo ima ta proizvodnja 
za SR Slovenijo, pa je tudi v sorazmer
no majhni porabi materiala in energi
je. Odločilno vlogo v razvoju igra stro
kovnost in znanje delavcev, še zlasti 
pa razvoj fundamentalnih in aplikativ
nih raziskovanj in njihova uporaba v 
snovanju proizvodov, uvajanju tehno
logije in razvoju sodobne organizacije 
dela. Odtod tudi nujnost njenega po
vezovanja z univerzo in njenimi insti
tuti, kakor tudi nujnost, da sama raz
vije intenzivno raziskovalno delo. No
vi zakon o visokem šolstvu naj bi bil 
vzpodbuda za čimvečje sodelovanje 
tudi med „Iskro“ in visokim šolstvom, 
saj so razvojni oddelki v posameznih 
tovarnah, še posebej pa centralni raz
iskovalni inštitut „Iskre“, po opremi 
in kadrih tako močni, da lahko pred
stavljajo dragoceno osnovo za visoko
šolski študij. Skupni raziskovalni 

projekti naj bi združevali raziskovalce 
univerzitetnih inštitutov ter razisko
valce in strokovnjake iz proizvodnje. 
To bi nedvomno pomenilo dvig kvali
tete raziskovanj, obogatitev vsebine vi
sokošolskega študija in združitev zna
nja in sposobnosti za pospešeni razvoj 
na področju, na katerem se vsako
dnevno porajajo nova odkritja in novi 
patenti, na področju, kjer tehnologija 
izredno hitro zastareva in kjer je ne
nehen napredek odločilen pogoj za 
uveljavitev in obstanek na domačem 
in tujih trgih.

V interesu naše socialistične skup
nosti je tudi zaposlitev čim večjega 
števila mladih strokovnjakov doma.

Moderna proizvodnja in raziskovalno 
delo na področju elektronike, tele
komunikacij in zvez je nedvomno 
privlačna usmeritev za mladino. S šir
jenjem te proizvodnje pa bi ustvarjali 
tudi nova delovna mesta za mladi rod 
in za večje število strokovnih delav
cev, ki so odšli v inozemstvo in so tam 
izpopolnili svoje strokovno znanje.

Prepričani pa smo tudi, da je v 
trdnejši povezavi med visokim šolst
vom in proizvodnjo, oziroma gospo
darstvom, tista pot, ki pomeni na os
novi nove ustave graditi nove družbe
ne odnose v visokem šolstvu. Le na ta 
način bomo odpravili sedanje nevzdrž
no stanje, ko upada interes za študij 
tehničnih ved, ki predstavljajo temelj 
za napredek sodobnih proizvajalnih 
sil.

Delavci velikih delovnih skupnosti 
morajo skupno z delavci v visokem 
šolstvu in študenti prevzeti oblast nad 
upravljanjem na fakultetah, nad pro
grami, kadrovsko politiko in celotno 
koncepcijo razvoja visokega šolstva, 
da bi dobili takšne strokovnjake, kijih 
naša socialistična družba in gospodar
stvo potrebuje, da spremenimo sedanji 
socialni sestav na račun delavske in 
kmečke mladine in da preprečimp 
enostranosti v strukturi vpisa študira- 

- joče mladine. Na ljubljanski univerzi 
je na primer v prvem letniku vpisano 
5.040 študentov; od tega študira teh
nične smeri le 1.712 študentov. Temu 
botrujejo mnogi razlogi in slabosti. 
Toda med temeljnimi je premajhna 
povezanost, odsotno planiranje in 
soodvisnost gospodarstva in razvoja vi
sokega šolstva.

V novem srednjeročnem planu bo 
potrebno močno poudariti usmeritev 
v proizvodnjo „bazičnega“ programa 
„Iskre“, saj predstavlja ta — kot smo 
že dejali - osnovo za modernizacijo in 
avtomatizacijo. S svojim izvozom 
lahko „Iskra“ tudi bistveno prispeva k 
povečanemu izvozu industrije, k iz
boljšanju strukture izvoza (izdelki naj
višje stopnje predelave), k Siljenju iz
voza v dežele v razvoju, ki so na poti 
menjave svoje tradicionalne strukture 
in intenzivne industrializacije, pa tudi 
k zmanjševanju uvoza na onih področ
jih, kjer smo bili in smo še navezani na 
uvoz iz industrijsko najbolj razvitih 
držav in kjer je praviloma naš deficit v 
blagovni menjavi največji. S širjenjem 
svojega izvoza lahko torej „Iskra“ 
bistveno prispeva k prestrukturiranju 
gospodarstva in zboljšanju plačilne bi
lance Slovenije.

Proizvodni program „Iskre“ .omo
goča tudi širjenje števila obratov na - 
nezadostno razvitih področjih Slove
nije, ki naj bi prispevalo k hitrejši 
uveljavitvi policentričnega razvojnega 
koncepta.

Z integracijo „Iskre“ in „Gorenja“ 
pa nastaja v Sloveniji sodobno zasno
van gigant kovinske, elektronske in 
elektroindustrije, ki lahko organizira 
velikoserijsko in masovno proizvodnjo 
elementov in sestavnih delov (z vsemi 
prednostmi tipizacije in specializacije) 
in širok spekter finalnih proizvodov, 
ki se lahko fleksibilno prilagajajo trgu. 
Z združitvijo „Iskre“ in „Gorenja“ bo 
nastalo za slovenske razmere ogromno 
podjetje, ki bo samo predstavljajo 
16 % celotnega dohodka (to je prome
ta blaga) slovenske industrije. Skupaj 
bosta zaposlovala 12 % delavcev v slo
venski industriji oziroma 5,6% vseh 
zaposlenih v družbenem sektorju naše 
republike. Ustvarjala bosta 10-11% 
družbenega produkta Slovenije in so
delovala v izvozu Slovenije s 7,3 % in 
z 8,2 % v izvozu slovenske industrije.

V jugoslovanskem’ prostoru bo 
združeno podjetje postalo vplivnejši 
partner, ki bo z ostalimi podjetji lažje 
zagotavljal smotrnejšo delitev dela in 
specializacijo proizvodnje, s tem pa 
tudi racionalnejše izkoriščanje proiz
vodnih naprav in drugih poslovnih 
sredstev.

Znaten del razvojnega programa se 
bo lahko financiral na podlagi združe
vanja sredstev temeljnih organizacij 
združenega dela in organizacij združe
nega dela v okviru združenega pod
jetja. Združeno podjetje bo lahko tudi 
učinkoviteje nastopalo na tujih fi
nančnih trgih in pridobivalo sredstva 
na podlagi skupnih naložb in koopera
cije.

Umski, materialni in finančni viri 
velikega „koncerna“ bodo omogočali 
tudi hitro prodiranje na domačem in 
tujih trgih z graditvijo novih kapaci
tet, prodajo licenc, inženiringa, know 
-hovva in podobno. S tem se ustvarjajo 
tildi ugodne možnosti za sodelovanje

z deželami v razvoju in za intenziv
nejši prodor v države SEV.

Združeno podjetje lahko postane 
tudi privlačno za nova združenja v 
vertikalni smeri, od proizvodnje repro
dukcijskih materialov do finalistov in 
trgovine.

Posebej kaže poudariti pomen ta
ke vertikalne integracije in Orgapizaci- 
ji, ki ima zagotovljen vpliv in stalno 
dominacijo proizvodnega dela. Za Slo
venijo je bil marsikje značilen prevla
dujoč vpliv trgovine. Šele sedaj uspe
vamo v praksi uveljaviti spoznanje, da 
je taka usmeritev enostranska in tudi 
ekonomsko nesprejemljiva, saj je trgo
vina lahko le eden od funkcionalnih 
delov v celotnem procesu družbene re
produkcije. Združevanje dela in sred
stev, ki ga na osnovi spoznanih in us
klajenih interesov delavcev že v pre
cejšnji meri uveljavljamo, pa pomeni 
tudi pomemben korak v krepitvi sa
moupravnih socialističnih odnosov in 
političen demanti vseh tistih krivih in 
zlonamernih prerokov, ki so ob decen
tralizaciji in nato ob formiranju te
meljnih organizacij združenega dela 
napovedovali krah samoupravljanja in 
mu odrekali sposobnost organizacije 
moderne proizvodnje in koncentracijo 
družbenega kapitala.

Z integracijo „Gorenja“ in „Iskre“ 
smo v Sloveniji pravzaprav že precej 
zaokrožili procese povezovanja na ne
katerih najpomembnejših proizvodnih 
področjih v elektrokovinski stroki, 
strojni in kemični industriji, barvni 
metalurgiji, železarstvu, celulozni in
dustriji, itd. Še vedno pa zaostajamo 
n.pr. v usnjarstvu in čevljarstvu, enem 
delu kovinsko-predelovalne industrije, 
kmetijstvu, ipd. Trgovina prav tako 
zaostaja v naporih za integriranost v 
proizvodnjo.

Vsekakor še posebej drži ugotovi
tev, ki jo je tovariš Popit postavil v 
svojem govoru ob „dnevu samouprav- 
ljalcev“, da moramo z organizirano 
družbeno akcijo doseči še trdnejšo po
vezavo med energetsko-surovinsko 
proizvodnjo, predelavo in trgovino, 
ker bomo morali čim hitreje preseči 
občinske in republiške nivoje ter us
posobiti naše gospodarstvo, da se še 
uspešneje vključi v jugoslovanski, ev
ropski in svetovni gospodarski pro
stor, ter v sodelovanju z deželami v 
razvoju.

Ob sedanjih integracijskih gibanjih 
pa v^lja še posebej poudariti, da nas 
čakajo naloge na dveh frontah:

1) ob sedanjih integracijskih pro
cesih se delo ne končuje. Velike inte
gracijske tvorbe je potrebno notranje 
utrditi.. Potrebne so velike notranje 
organizacijske in tehnološke ter samo
upravne spremembe. Samo fizična 
združitev, brez ustreznih notranjih 
kvalitativnih preosnov, lahko celo po
meni poslabšanje stanja. Integracijsko 
in poslovno povezovanje mora dati re
zultate kot so: skupni programi, deli
tev dela, organiziranje ustreznih spo
sobnosti strokovnih služb, povezova
nje* navzven v družbo, sistem, kar vse 
se mora odražati na stabilnosti dohod
ka in pogojih dela za delavce. Nad te
mi in podobnimi.vprašanji je potrebno 
nenehno bedeti in vzpodbujati vse čla
ne kolektiva, da sodelujejo. Le na ta 
način bo samoupravno združeno delo 
preraslo v sistem, ki bo sposoben prev
zeti nase vse temeljne funkcije družbe
ne reprodukcije;

2) odprta pa nam ostaja fronta 
nasproti številnim malim in srednje ve
likim kolektivom, ali bolje rečeno nji
hovim vodstvom, ki ne razumejo 
oziroma zaradi svojih zasebniških in 
privatno-lastninskih nagibov nočejo 
razumeti sedanjega časa in nalog, ki 
jih pred njih postavljajo zdmženi-de 
lavci, organizirani v sindikatih, socia
listični zvezi delovnega ljudstva in zve
zi komunistov. Ni nobenega, ne 
političnega in ne ekonomskega razlo
ga, da se ostaja izven procesov samo
upravnega organiziranja gospodarstva 
in družbenih dejavnosti. Zlasti za 
povezovanje malih kolektivov ne sme
mo kopirati velikih sistemov; najti 
morajo druge oblike, kijih povezujejo 
med seboj in z velikimi organizacija
mi, da bi zagotovili tako trojno pers
pektivo svojim kolektivom.

V govoru, za katerega so me pova- 
bili vaši predstavniki, sem želel biti 
kratek. Toda vendarle je to prilika za 
naše neposrednejše srečanje in ni 
odveč, da si povemo nekatere kon
kretne ocene in usmeritve

Še enkrat čestitam vsem delavcem 
„Iskre“, in še posebej jubilantom ko
lektiva „EMO“. Želim vam obilo za
dovoljstva — vsakemu zase, v okviru 
svojega osebnega življenja, in ne na
zadnje v okviru velike integrirane 
skupnosti, za katero ste se odločili.

S slavnostnega podpisa sporazuma Iskre in Gorenja v Klubu poslancev SR Slo
venije: gen. dir.Gorenja Ivan Ateljšek in ostali podpisujejo.

Iskra in Gorenje 
sestavljena OZD

V petek, 28. junija, sta v. d. gene
ralnega direktorja ZP ISKRA Jože 
Hujs in generalni direktor GORENJA 
Ivan Ateljšek podpisala samoupravni 
sporazum o združevanju dela in sred
stev. Delavci obeh podjetij so se za 
podpis odločili soglasno, saj se dobro 
zavedajo, da je za nadaljnji gospodar
ski in samoupravni razvoj potrebno 
krepiti medsebojno sodelovanje, zago
toviti večje samoupravno usklajevanje 
razvojnih interesov v skupni organiza
ciji ter združevati delo in sredstva. 
Uradni naslov nove skupne organiza
cije združenega dela je: Združena 
podjetja elektrokovinske industrije, 
njen sedež pa je v Ljubljani.

Ob tem izredno pomembnem do
godku za delavce Iskre in Gorenja, 
hkrati pa tudi za vse Slovence in Jugo
slovane, naj povemo, da predstavlja 
samoupravni sporazum pravzaprav 
sporazum med dvema že starima 
partnerjema. Že dosedanje sodelo
vanje med Iskro in Gorenjem je poka
zalo uspehe, trenutno pa ima pred
vsem značaj proizvodne in prodajne 
kooperacije.

Razlogi za povezovanje so v vse 
hitrejšem razvoju tehnologije, v po
dobnih integracijskih procesih doma 
in v svetu, v potrebi po usklajenem 
načrtovanju in odločanju o novih pro
gramih, usklajenih nastopih na trži
ščih ipd. Naj poudarimo, da je nova 
sestavljena organizacija združenega 
dela odprta organizacija, kateri pa se 
lahko pridružijo tudi druge organiza
cije združenega dela, ki imajo sorodno 
programsko usmeritev pod pogojem, 
da sprejmejo načela tega združevanja.

Razvoj naše domovine narekuje 
konsolidacijo dosedanjih dosežkov, 
premagovanje mnogih ekonomskih in 
socialnih problemov nadaljnjega raz
voja in hitrejše razvijanje proizvodnih 
sil — pri čemer je treba upoštevati naš 
samoupravni sistem in enotnost delav
skega razreda ter enotnost trga in po
ložaja Jugoslavije v sodobnem svetu, 
zaradi česar bi bilo doseganje posa
mičnih in skupnih interesov brez nji
hove koncentracije in povezovanja 
nepopolno in bi pomenilo razsipanja 
družbenega dela in neracionalno 
gospodaijenje. Te besede so med dru
gim zapisane v sporočilu skupne ko
misije Iskre in Gorenja, ki utemeljuje 
smisel in namen združevanja kolektiva 
Iskre in Gorenja.

S podpisom samoupravnega spora
zuma pa združevalni proces še ni kon
čan, prehodna pa je tudi sedanja obli
ka. V nadaljnjem procesu graditve 
integracijskega procesa na osnovah 
branžnega povezovanja TOZD bodo Še 
bolj konkretno določene tiste poslov
ne funkcije in njihov obseg, ki jih 
bodo TOZD opravljale v novi sestav
ljeni organizaciji skupno.

Slovesnosti ob podpisu tega p0; 
membnega dogodka so se udeležili 
vodilni delavci obeh podjetij - Isto6 
in Gorenja - kot tudi mnogi najvid
nejši predstavniki slovenskega družbe-

1
t

nopolitičnega življenja. Predsednik i 
Gospodarske zbornice SR Slovenije 
Andrej Verbič je imel ob tej prilož
nosti slavnostni govor, v katerem j6 
opozoril na pomen podpisa samo
upravnega sporazuma. Njegov govot 
obj»javljamo v celoti na 4. strani.

Lado Drobei

»Minirame« za Češkoslovaško !
Po enoletnih občasnih razgovorih 

in usklajevanju tehniških, organiza
cijskih in uvozno-izvoznih problemov 
sta minuli teden podpisali pogodbo o 
dolgoročni proizvodni kooperaciji 
praška Tesla in naše podjetje. Pogod
bo so podpisali za Teslo generalni di
rektor Karel Vand, za tovarni v Prža- 
nu in Trbovljah generalni direktor ZP 
Jože Hujs, za Iskro Commerce pa di
rektor TOZD zunanje trgovine Gojmir 
Blenkuš.

Pogodba, ki so jo podpisali na La- 
borah, obsega izvoz pržanskih popol
noma tranzistoriziranih prenosnih te
levizorjev Minirama v skupni vrednosti 
9,200,000 dolarjev v petih letih s tem, 
da se bodo dobave vsako leto podvoji
le. V zameno, v istem vrednostnem 
obsegu, bomo dobivali od Tesle neka
tere elektronske sestavne dele, ki jih 
sami ne izdelujemo. Le-te smo do se

daj uvažali. Tako bo to prava medna
rodna delitev dela, od katere bost3 | 
imeli Tesla in Iskra veliko korist.

Ob podpisu pogodbe so naglasih- : 
da je to prva takšna kooperacijska p0- '
godba Iskre s Teslo. Njej bodo sledil6 ’ 
še druge, kajti Tesla se zaradi omeje
nih proizvodnih kapacitet zanima še 1 
za elektromotorje iz Železnikov, p60- !
gramatorje iz Aparatov in sistem Me- 
taconta iz Kranja.

Tesla iz Prage je največje češkoslo- • 
vaško podjetje za elektroniko in šib- j 
kotočno tehniko. Zaposluje približn0 
80.000 delavcev in ima precej podo
ben proizvodni program kot naše pod
jetje. »

Organizacija uvoza oz. izvoza je V0. 
pogodbi poveijena na češkoslovašk1 
strani trgovinskemu podjetju KovO- 
pri nas pa Iskra Comercue.

Marjan Kr3*! |

Generalni direktor praške tovarne „Tesla" na Laborah podpisuje pogodbo 0 
dolgoročni kooperaciji z Iskro.
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Govor generalnega direktorja ZP 
Jožeta Hujsa
Tovarišice in tovariši, 
dragi gostje, dragi Iskraši.

Ponovno smo se zbrali ob dnevu 
borca, kot že vrsto let nazaj, tokrat tu 
v Celju, na sedežu člana Iskrine skup
nosti - Industrije Emo, katere kolek
tiv je letos gostitelj in organizator tega 
našega vsakoletnega množičnega sre
čanja.

Hkrati ko proslavljamo dan borca 
in naš dan, dan Iskre, smo letos želeli 
skupaj z našimi tovariši iz EMO pro
slaviti tudi njihov visoki jubilej, t.j. 
80-letnico obstoja njihove tovarne. Po 
stažu je to danes najstarejši Iskrin ko
lektiv, z najdaljšo tradicijo in zato tu
di s hipoteko problemov, lastnih ka
kor starim industrijam, tako tudi sta
rim industrijskim centrom. Kolektiv 
EMO se danes, opirajoč se na svoje 
notranje sile in z zavestjo, da je za 
njim Iskrina skupnost, ki sicer ne 
more opraviti dela namesto njih, 
Hhko pa priskoči na pomoč v najtež
jih trenutkih uspešno otresa teh hipo- 
|ek. Z vztrajnim delom in samo z de- 
lommu bo to tudi uspelo.

V zadovoljstvo mi je torej, da 
lahko tovarišem iz EMO v imenu vseh 
nas ostalih Iskrašev čestitam za njihov 
jubilej.

Ko proslavljamo dan borca, ki ga 
nismo brez simboUke izbrali tudi za 

dan, ne želim podrobneje prešte- 
vati naših poslovnih uspehov in ne
uspehov. - Namenimo ta dan tova
riškemu srečanju, namenimo ga temu, 
da si kot delavci in samoupravljala 
■zmenjamo izkušnje pri upravljanju z 
družbenimi sredstvi, ki naj bi jih s svo- 
hm delom oplodili v lastno dobrobit, 
^ dobrobit ožje in širše skupnosti, v 
dobrobit našim zanamcem.

Oglejmo pa si Vseeno iz vrste do
godkov od zadnjega srečanja samo 
tista dve, ki po moji sodbi predstavlja
la mejnika v nadaljnjem razvoju naše
ga podjetja in elektro-kovinske indus- 
hije pri nas na sploh.

Prvi je sprejetje nove ustave, je for 
utiranje delegatskih samoupravnih te 
Jus na vseh ravneh in področjih druž 
benega življenja. V naši Iskrini 
skupnosti so prizadevanja za uresni 
cUev ustave konkretizirana v samo
upravnem sporazumu o združevanju

dela in sredstev našega združenega 
podjetja. S tem sporazumom smo 
zaključili proces notranje preobrazbe
našega podjetja, ki se je začel že leta 
1965. Že takrattakrat smo namreč začeli 
graditi naše medsebojne odnose na 
dejanskih skupnih interesih, dogovar
janju in sporazumevanju. V teku je že 
zadnje dejanje tega procesa, t.j. uresni
čitev določil samoupravnega spora
zuma o branžni organizaciji, o organi
zaciji, ki na neodtujljivih pravicah 
delavcev v TOZD gradi novo kohezijo 
naše skupnosti.

Drugi, enako pomemben, pa je 
nedavni podpis sporazuma o ustano
vitvi sestavljene organizacije združe
nega dela z Združenim podjetjem 
Gorenje, Velenje. Temu dejanju so 
predhodile obširne razprave in odloči
tev je bila sprejeta v obeh podjetjih z 
ogromno večino glasov vseh delavcev.

Generalni direktor ZP - Jože Hujs.

V Iskri smo prepričani, da je zdru
žitev dela in sredstev, združitev rok in 
pameti obeh podjetij, izrednega pome
na predvsem za perspektivni razvoj te 
vrste industrije pri nas. Navzven, na 
zunanjem trgu, pomeni taka nova for
macija zadosti močnega pa tudi 
spoštovanja vrednega partneija, ali za 
kooperacije, ali pa za čisti trgovski 
nastop. Doma pa je nova sestavljena 
organizacija združenega dela s svojo 
deklarirano odprtostjo mesto, okoli 
katerega se lahko razvije sodelovanje 
celotne tovrstne industrije z name
nom, da bi dosegli uskladitev razvoj
nih programov in s tem racionalizirali 
nadaljnjo razširjeno reprodukcijo.

Seveda pa s podpisom sporazuma 
še zdaleč nismo rešili vseh problemov. 
Čaka nas skupno trdo delo za uveljavi
tev vsega tistega, kar smo zapisali. To 
smo vedeli tudi takrat, ko smo dvigali 
svoje roke za ta in tak sporazum in 
zato sem prepričan, da bomo z enako 
mero zaupanja in modrosti reševali 
tudi probleme, ki so še pred nami.

Dovolite mi, da na koncu med 
nami pozdravim tudi zastopnike ko
lektiva Gorenje Velenje. Želimo, da se 
med nami dobro počutijo in želimo, 
da se ob letu vidimo skupaj, na ena
kem shpdu že kot trdna samoupravna 
in poslovna skupnost.

Na začetku proslave je udeležence in 
goste pozdravil glavni direktor Iskra - 
industrija EMO — Miro Jančigaj.

tretje srečanjč kulturnikov iskre v celju Predsednik ZB ZP - Franc Križnar.

Visoka raven nastopajočih
mmerce - Ljubljana, klavir, Maks 
Kramer iz EMA, ustna harmonika, ig
ralca Prešernovega gledališča iz Kra
nja, člana kolektiva Elektromehanike

^9°vor z organizatorjem 3. srečanja kulturnikov Iskre - 
"''■kom Zdešarjem

, ^etos Je bilo v Celjskem ljudskem tudi razglas v glasilu „Isl<ra“. Tov. Ro- uja, ciana KoieKiiva tieKtromehamke
»edališču že trejte srečanje kulturnih bljek in Kokalj sta mu pomagala pri Biba Uršič in Cveto Sever sta odigrala
davcev ZP Iskre. Prireditev je postala organizaciji na področju Kranja in Ze- uspel odlomek iz 'Svetinove Ukane,

je tradicionalna. Njen začetek sega tri leznikov. Folklorna skupina Iskre - Elektro-
Varn nazaj’ se Je ob 15-letnici fo- *• prj "usklajevanju programa so mehanike pa je zaključila večer z go-
.-“Ote elektronskih instrumentov v kulturni delavci upoštevali predvsem renjskimi delovnimi plesi.

kvalitetno raven posameznih točk.
Na kulturnem večeru so nastopili:

Vokalni kvartet iz EMD „fantje iz 
Celja" s triom Francija Ženeta in 
pevko Slavico Kramer, pesniki in re
citatorji Staša Krpan iz Elektrome
hanike, Adi Zvizej iz EMO s pesmimi 
Marice Kač, Srečko Centrih iz EMO s 
pesmijo Janeza Menarta „Ti ljubi dru
ge" ter Stani Nič iz Elektromehanike 
s pesmijo „Prijatelj zapri oči", ki jo je

n:“6are prejšnje izkušnje. Pri sestavlja- n št?fe’DPfli ?°: p!*a gače sodelujem pri raznih proslavah.
Ju programa je ob pomoči sodelavcev Benedičič in Manjan Petrnelj iz F.lek- p0ieg tega igram v domači dramski 
Pošteval pestrost programa, dogovar- tromotoqev Železniki ter pevec popevk skUpinj pr. Prosvetnem društvu Hor- 

m - • - - • ■ v~v'' ------ r— jul “

elektronskih instrumentov v 
otjulu pojavila ideja o srečanju kul- 

^btnih delavcev iz vseh OZD Iskre. Do 
. ,rat so prirejali taka srečanja samo 
blturni delavci v okviru Elektro- 

mchanike; Tako so s prvim razširjenim 
ccanjem v Horjulu proslavili tudi 

„ borca in Dan Iskre. Že takrat je 
et-anje organiziral Matko Zdešar, ko- 

Jercialist iz TEI Hoijul. Navezal je 
'ke s predstavniki sindikatov in kul- 
Štirni delavci iz vseh OZD Iskre. Tu- 

1 Pri letošnji organizaciji so mu po- 
agale prejšnje izkušnje. Pri sestavlja-

Zaradi težav pri koordinaciji se je 
program nekoliko spremenil tik pred 
pričetkom. Posamezne točke je napo
vedoval in povezoval tovariš Zdešar 
sam.

Zanimalo nas je, ali je napovedova
nje prevzel le kot dodatno dolžnost ali 
pa ga morda tudi veseli. Takole nam je 
pripovedoval:

„Zelo rad recitiram in napovedu
jem. Pojem pri domačem moškem in 
mešanem pevskem zboru ter tudi dru
gače sodelujem pri raznih proslavah.

-“ivvdi pestrost programa, aogovar- -----------J ------------— r . t, r.
(j- 86 je po telefonu in osebno. Pri iz- Vojko Plevnik iz Elektromehanike. Igra- 

Iri nastopajočih je precej pripomogel li so še Vida Prinčič iz Iskra Co-
„Katere pesmi pa najraje recitira-

„Zelo rad prebiram in recitiram Le
rmontova, za kar pa v javnosti dosti
krat ni priložnosti. Zelo cenim tudi 
partizanska pesnika Kajuha in Bora, 
pa tudi socialne — Seliškarja, Klopči
ča in Vipotnika. Ugaja mi pa tudi Me
nartov stil."

„Ali ste kdaj pomislili na študij na 
igralski akademiji? “

„Sem, a takrat žal ni bilo možno
sti. Kulturnemu udejstvovanju sedaj 
posvečam svoj prosti čas."

..Prosim, povejte nam, kaj po va
šem mnenju pomeni kulturno amater
stvo v življenju kolektiva Iskre? " 

„Menim, da je močan dejavnik 
združevanja in povezovanja raznih 
kulturnih dejavnosti, pa tudi pregleda 
nad ustvarjalnostjo posameznikov. 
Hkrati pa se ti trudijo za čim višjo 
raven in kvaliteto svojega udejstvova-

,, -----—.......................  ......... -= — nja. Lahko rečem, da je večer v celj-
°klSelje' še zlasti prireditveni prostor v Mestnem parku je bil to pot bogato ?ken|’ gleda,lšuu najbolje prikazal vrso- 
!)rJ?en 2 zastavami, transparenti in zastavicami, kar je le Se poglabljalo zares v° kulturno zav0St kolektiva Z1 Is- 

2tnčno vzdušje. kra-
V. B. R.

Govor predsednika ZB ZP 
Franca Križnarja

V imenu komisije organizacije Zve
ze borcev združenega podjetja Iskra, 
vam vsem skupaj čestitam naš skupni 
praznik dan borca 4. julij. Vsem čla
nom velikega kolektiva združenega 
podjetja Iskra, samoupravnim orga
nom in vodstvu podjetja čestitam k 
našemu skupnemu prazniku - dnevu 
Iskre. Še posebej pozdravljam med 
nami tovarišice in tovariše iz delovne
ga kolektiva GORENJE Velenje, s ka
terimi danes prvič skupaj proslavljamo 
dan borca in dan Iskre. Dan borca je 
sprejel kolektiv Iskre za svoj praznik, 
kot simbol Iskre, kije leta 1941 pod 
vodstvom Komunistične partije Jugo
slavije zažgala mogočen ogenj vstaje 
proti fašističnim osvajalcem naše 
domovine. Od takrat je preteklo že 33 
let in v tem času se je naša domovina 
Jugoslavija temeljito preobrazila in 
spremenila svoje obličje. Mi, borci, 
smo ponosni na velike uspehe, ki so 
jih dosegli delovni ljudje Jugoslavije. 
Ponosni smo na to, da smo člani veli
kega kolektiva Iskre, da je ta naša 
Iskra naš borčevski praznik sprejela 
tudi za svoj praznik.

Iz skromnih začetkov organiziranih 
srečanj bivših partizanov in njihovih 
svojcev na dan borca, smo prešli na 
organizacijo takih množičnih srečanj 
Iskrašev kot je ta danes. Posebej nas 
veseli, da je letošnje praznovanje ko
lektivov Iskre prvič v našem lepem 
mestu Celju, na štajerskih tleh. S tega 
mesta se zahvaljujem velikemu kolek
tivu industrije Iskra - EMO Celje, ki 
je prevzel organizacijo te, dosedaj naj
večje proslave Iskre. Z velikim zado
voljstvom čestitam kolektivu Iskra- 
EMO Celje za njihov veliki jubilej 
80-letnico tovarne in jim želim tudi v 
bodoče veliko delovnih uspehov v 
združenem podjetju Iskra.

Z ugotovitvijo, da nas partizanska 
sreča spremlja tudi danes, ker nam je 
naklonila lepo vreme, želim vsem 
udeležencem slavja dobro počutje in 
dober tek ob partizanskem golažu, ki 
ga je pripravila naša Ljudska armada, 
ki nadaljuje tradicije narodnoosvobo
dilne vojske.

Zdravo!

Srečanje
samoupravljal cev
Jugoslavije

Ljubljana je bila pred dnevi gostite
ljica proslave ob 27. juniju - dnevu 
samoupravljalcev Jugoslavije. Prazno
vanju, ki sta ga pripravila Republiški 
svet Zveze sindikatov Slovenije in 
Skupščina SR Slovenije, se je letos 
pridružilo še Združenje klubov samo
upravljalcev Jugoslavije.

Osrednja slovesnost je bila v pro
storih republiške skupščine. Delavno 
zasedanje dneva samoupravljalcev je 
odprl predsedujoči dr. Marijan Brecelj 
ter pozdravil sekretarja predsedstva 
izvršnega komiteja ZKJ Staneta Do
lanca, predsednika sveta Zveze sin
dikatov Jugoslavije Mika Špiljaka, 
predsednike CK ZK republik in po
krajin ter druge ugledne goste in dele
gate.

Uvodni referat je imel predsednik 
CK ZK Slovenije France Popit. Med 
drugim je poudaril, da revolucije ne 
moremo uresničiti v pisarnah, ker ter
ja spremembo odnosov, spremembo

stabilnosti in neusklajenosti, kot tudi 
nesorazmerja v strukturi proizvodnih 
sil in, seveda, spremeniti družbeno
ekonomske odnose, zlasti družbeno
ekonomski položaj delavcev. Obe na
logi sta med seboj povezani in nobene 
od njiju ni moč uspešno uresničiti, če 
bi se vsake lotili posebej, je poudaril v 
uvodnem referatu tov. Popit.

Po njegovem govoru so podelili 87 
delovnim organizacijam, družbenopo
litičnim skupnostim ter posamez
nikom listine Združenja klubov samo
upravljalcev Jugoslavije za letos, 
priznanja in nagrade samoupravljalcev 
pa je od Zveze sindikatov Slovenije 
prejelo tudi pet delovnih organizacij 
in 10 posameznikov iz Slovenije. Listi
no in priznanje združenja klubov 
samoupravljalcev je med drugim prejel 
tudi predsednik sindikalne konference 
ZP Iskra Jože Čebela.

Po slovesni podeUtvi nagrad je po
men in obeležje tega delovnega sreča
nja v kratkih besedah orisala pred
sednica CK ZK Hrvatske Milka 
Planinc. Ob zaključku uvodnega dela 
delovnega srečanja je 450 delegatov in 
gostov poslalo predsedniku Josipu 
Brozu Titu pozdravno pismo.

Posnetek s srečanja samoupravljalcev Jugoslavije v naši tovarni elektronskih 
naprav.

družbene vsebine in ne samo spre
membe imena, družbenoekonomskih 
kategorij, družbenopravnih in politič
nih institucij. Revolucija zahteva tudi 
preobrazbo navad, mišljenja, dojema
nja, družbenega vedenja, preobrazbo 
družbenih norm in meril. Delavci mo
rajo odkriti pravo resnico, skrito za 
trditvami, češ da socialistično samo
upravljanje ni in ne more postati go
spodarno, učinkovito in racionalno 
menda za to, ker so delavci samo de
lavci v najemniškem položaju v pra
vem smislu besede in da bodo takšni 
tudi vedno ostali. France Popit je v 
nadaljevanju med drugim tudi dejal, 
da izvajanje sklepov X. kongresa ZKJ 
postavlja pred samoupravljalce dvoje 
velikih, neposrednih in med seboj po
vezanih nalog. Čimprej no ramo od
praviti ključna žarišča ekonomske ne-

27. junija popoldne pa so se dele
gati, družbenopolitični delavci in 
ugledni gostje udeležili obširnih raz
prav v 17 delovnih kolektivih, med 
njimi tudi v Iskrini tovarni elektron
skih naprav v Stegnah v Ljubljani. Te
mi tega srečanja sta bili: praksa samo- 
upravljanja v podjetju Magnohrom iz 
Kraljeva. Na izredno koristnem in 
skrbno pripravljenem srečanju v TEN 
sta med drugim govorila v. d. general
nega direktorja ZP Iskra Jože Hujs in 
predsednik skupščine ZP Iskra Vladi
mir Logar. Prisotne sta podrobno se
znanila z Iskro - njeno dejavnostjo in 
organiziranostjo. lad

Celotni govor Andreja Verbiča, pred
sednika Gospodarske zbornice SRS,
ob slavnostnem podpisu sporazuma
Iskra-Gorenje je na 4. strani.
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Govor Andreja Verbiča Sem ter tja po prazničnem Celju
Nekaj manj kot štirideset tisoč de

lavcev v dvainšestdesetih temeljnih 
organizacijah združenega dela, ki so 
združeni v delovnih organizacijah 
Gorenja in Iskre, je s svojo odločitvijo 
na referendumu omogočilo, da smo 
danes priča izjemno pomembnega 
dogodka, podpisovanja samouprav
nega sporazuma, ki bo omogočal 
skupno kreiranje razvojne politike 
podjetja, izvedbo delitve proizvodnje 
in učinkovitejše nastopanje na tržišču. 
Ta sporazum pa bo hkrati obvezoval 
delavce in ustvaijal take odnose, da bo 
vsak delavec neposredno odločal o 
delu svoje organizacije združenega 
dela in hkrati soodločal o poslovanju 
skupne organizacije. Podpis takega 
sporazuma zahteva ekonomska nuja 
današnjega časa in to naj zagotovi 
uspešno nastopanje tako doma kot na 
tujem, kjer se srečujemo z velikimi 
organizacijami, ob katerih razdroblje
ne organizacije z nespecializirano pro
izvodnjo in veliko serijsko proizvod
njo nimajo kakšne posebne perspekti
ve in možnosti. Prav zaradi tega ta 
združitev ni nobena politična parola, 
ampak globoka nuja. Seveda pa je 
predpogoj za tako povezovanje interes 
in odločitev delavcev v temeljnih orga
nizacijah združenega dela. V takih 
združenih organizacijah se tudi stro
kovnim kadrom odpirajo nove per
spektive. Tu se lahko uveljavljajo stro
kovni kadri, ki imajo ambicije za 
strokovno zahtevnejše delo. Zaradi 
tega je pretiran strah, da kot strokovni 
kadri izgubljajo na svojem pomenu, 
ker se ravno v takih povezavah odpira
jo nove možnosti za kreativno delo in 
kjer se ambicije lahko spopadejo z 
vsem, kar je starega in konzervativ
nega tako v mišljenju kot v delu in 
tehnologiji.

Pomembno je, da to dejanje soupa- 
da s časom, ko so vsi delovni ljudje s 
polno soglasnostjo sprejeli vsebino in 
določila nove ustave, hkrati pa ta 
odločitev pomeni tudi uresničitev 
sklepov, ki so bili sprejeti na sedmem 
kongresu Zveze komunistov Slovenije 
in na X. kongresu Zveze komunistov 
Jugoslavije.

Ta dogodek je treba postaviti tudi 
v ta čas našega družbenopolitičnega

in resnične aktivnosti odvisna sleherna 
stopnja našega socialističnega razvoja. 
Taka opredelitev zahteva izjemne na
pore vseh delovnih ljudi in sleherne 
organizacije združenega dela, sicer bo 
težko doseči napredek, ki ga vsi želi
mo. Delavci v združenem delu morajo 
aktivno sodelovati v oblikovanju naše 
ekonomske politike. Stabilnost gospo
darstva, s tem pa tudi stabilnost naše
ga razvoja, bo odvisna navsezadnje 
predvsem od tega, v kolikšni meri si 
bomo prizadevali in s kolikšnim uspe
hom bomo odstranjevali nekatere 
negativne pojave, s katerimi smo se 
doslej srečevali. To pravim predvsem 
zaradi tega, ker bo od nas in od naših 
dogovorov in od uresničevanja naših 
sporazumov odvisno, ali bomo odpra
vili vse tisto, kar nas v naših hotenjih 
ovira. To delo moramo storiti sami, 
učinkovito in ne čakati, da bo nekdo 
- država — reševal te probleme na
mesto nas.

Novi odnosi, ki izhajajo iz ustave, 
so omogočili, da se delovni ljudje bolj 
odločno spoprijemajo s problemi in 
bolj odločno uresničujejo svojo poli
tiko. Njihov vpliv v temeljnih organi
zacijah združenega dela, njihovo nepo
sredno odločanje in zavzemanje za 
nove koncepte omogoča mnogo širše 
povezovanje, kot smo ga poznali 
doslej, in zato ni slučaj, da imamo 
prav v prvi polovici letošnjega leta 
mnogo več integracijskih pobud kot 
doslej. Novi odnosi, ki so opredeljeni 
z ustavo, nas obvezujejo, da dejansko 
menjamo in spreminjamo odnose in 
prevzemamo odgovornost tako za de
lovanje temeljnih organizacij združe
nega dela, kot za poslovanje združenih 
podjetij, velike grupacije pa imajo veli
ko odgovornost za kreiranje politike 
gospodarskega sistema, tako v Slove
niji kot v Jugoslaviji.

Povezava, ki ste jo zasnovali in ki 
bo danes dobila svojo dokončno 
podobo je pomembna tudi za nadalj
nje povezave v širšem jugoslovanskem 
prostoru, pa končno tudi zunaj njega. 
Dejanje, ki ga danes zaključujete, je 
šele prva stopnica v prizadevanjih tako 
velikega delovnega kolektiva, tako 
sposobnega po svojih kadrih in tako 
ambicioznega po svojih programih

Predsednik gospodarske zbornice SR Slovenije govori ob zaključku slavnostnega 
podpisa sporazuma ISKRA - GORENJE.

razvoja in ga oceniti z zornega kota 
resnične soodvisnosti razvoja naše 
socialistične družbe in njenega vpliva 
na razvoj našega celotnega življenja, 
hotenja in snovanja in, ki vpliva na 
celotno področje gospodarstva in 
organizacije združenega dela, kot so 
vaše, ki so dosegle izjemno pomembne 
rezultate na področju uveljavljanja 
samoupravljanja pa tudi na področju 
uspešnega gospodarjenja, o čemer 
nedvomno pričajo rezultati. Vse to je 
tisto temeljno izhodišče vsem našim 
dejanjem, da snujemo boljše življenje 
in boljše odnose v naši samoupravni 
socialistični družbi To je toliko bolj 
pomembno, ker nova ustava, ki zago
tavlja odločilno vlogo delavskega 
razreda in združenega dela, odpira 
nove možnosti našega razvoja v samo
upravno organizirani družbi, v kateri 
pa moramo biti hkrati tako organizi
rani, da bomo v združenem delu ne 
samo odločali o sredstvih, pogojih, 
rezultatih in sadovih svojega dela, 
ampak da bomo tudi dosegali učinko
vite ekonomske rezultate.

Zavest, da se je treba aktivno boje
vati za materialni in družbeni razvoj, 
kakršnega želimo doseči, je globoko 
prodrla v zavest delavcev, da je pred
vsem od njihovih hotenj, prizadevanj
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kreiranja politike znotraj in zunaj 
organizacije.

Seveda moram hkrati opozoriti, da 
bo podpis samoupravnega sporazuma 
o združevanju dela in sredstev prvi in 
temeljni korak tega kar ste zastavili. 
Nikakor ne bo zadoščal, če temu ne 
bo sledilo vedno novo in novo angaži
ranje vseh delavcev v vaši organizaciji. 
Odločitve, ki so bile sprejete na zbo

rih delovnih ljudi, je treba s polno 
odgovornostjo, strokovnostjo in 
ustvarjalnostjo razvijati naprej in zato 
imajo predvsem strokovni kadri izjem
no odgovornost, in sicer za takšne re
šitve, ki bodo tudi dajale ekonomske 
rezultate. Povezava, ki ste jo zasnovali 
je nedvomno takšna, da se bodo po 
njej vzgledovali tako po njenih dobrih 
kot slabih karakteristikah. Prav zaradi 
tega je nujno treba opredehti tudi 
odgovornost družbenopolitičnih orga
nizacij tako znotraj kolektiva kot 
zunaj njega. Ta odgovornost bo mora
la biti vsaj taka, če ne večja, kot je 
bila pri snovanju in uresničevanju tega 
koncepta, da ne bi bili rezultati in 
dosedanja prizadevanja prekmalu 
osiromašeni.

Bistvo vsega je želja po napredku, 
po boljših odnosih, po uspešnem 
samoupravljanju, to pa naj zagotovi 
boljše gospodarske rezultate, socialno 
varnost slehernega delavca in končno 
razvoj naše socialistične družbe.

Na letošnji proslavi dneva borca, 
dneva Iskre in 80-letnice EMO Celje 
sem imel nalogo „zasledovati“ počut
je udeležencev in njihova gibanja po 
Celju. Nič kaj preprosta naloga torej, 
saj nas je bilo precej, nad 12.000, ko
likor so kazale prijave. Pa vendar — 
nekje in nekako je treba začeti!

Najprej o sami proslavi in vsem 
drugem, ki se je tu odvijalo. Predvsem 
menim, da je bila lokacija proslave — v 
Mestnem parku — zelo posrečena, 
odveč pa skrb, da bomo s proslavo v 
tem parku storili nepopravljivo škodo. 
Malo sledov že res daje ostalo, vendar 
gre udeležencem vse priznanje. Niso 
trgali rož, tudi pretiranega sprehajanja 
po travnatih površinah ni bilo, razen 
seveda ob stojnicah, kjer pa je bilo s 
tem treba računati. Skratka — tolikš
na množica se je pri „ustvaijanju spo
minov na proslavo" zares omejila na 
minimalno škodo.

Okrasitev na prizorišču, proslave, 
zlasti na drsališču, nič manj pa po 
vsem Celju, je bila topot v redu, saj je 
na vsakem koraku bilo jasno vidno, da 
je ta dan Iskra „zavzela“ vse Celje. 
Malo bi pokritiziral morda le, da sta 
bili foto razstava in razstava likovni
kov nekam preveč skriti ob robu pri
zorišča. Tudi označeni nista bili do
volj vidno, zato pač nista doživeli 
večjega obiska. Seveda pa bi veljalo 
kaj več spregovoriti tudi o njunem 
obsegu, saj sta bili zares skromni po 
udeležbi in razstavljenih delih, če 
vemo, da je v naših kolektivih dovolj 
likovnih ustvarjalcev in tudi fotograf
sko amaterstvo dokaj močno razvito. 
Zlasti na likovni razstavi smo pogrešali 
nekatera že znana imena!

Številni avtobusi, dokaj dolg po
sebni vlak in dolge kolone zasebnih 
vozil iz vse Slovenije je 4. julija v Celje 
pripeljalo pravzaprav nepričakovano 
veliko množico Iskrašev in njihovih 
svojcev. Nič čudnega, če je potem v 
kotlih zmanjkovalo slastnega golaža in 
ga je bilo treba še dokuhati. Kljub to
liki množici udeležencev pa prave 
gneče razen pred stojnicami ni bilo. 
Kar nekako razkropili smo se, a Iskra- 
še si po proslavi videl po vsem mestu, 
pri vseh zanimivostih Celja, čeprav 
smo o njih pisali v našem listu le bolj 
skromno. Kaže torej, da je bila to za 
mnoge lepa priložnost, da so se s pri
jaznim štajerskim mestom po bliže 
seznanili.

Razveseljivo je bilo nadalje, da tudi 
„priloga“ v vrečkah - Šentjanževec s 
svojimi maligani ni pustil pretiranih 
sladov, pač pa je povsod prevladovala 
pristna dobra volja -in veselo, razpolo
ženje.

Tako kot vsako leto, so tudi letos 
pomenile precejšnjo „vabo“ spomin
ske sklede. Topot so jih izdelali Emov- 
ci in niso bile glinaste. Morda so 
zaradi tega še bolj privlačilo in je bil 
zanje še hujši dren. Človeku, pa če
prav si si jo tudi sam priboril le s teža
vo in ob prijateljevi pomoči, pa se je 
zavoljo tega skoraj srce trgalo ob po
gledu na tiste, ki so šli zdoma z neod
pustljivo pogreho - doma so namreč 
pozabili bloke in tako razumljivo s 
skledami ni bilo nič. Ne vem pa, kako 
da Emovci niso izpolnili svoje „grož- 
nje", da bodo sklede na mestu pro
slave celo prodajali. Pozabljivim bi 
vsekakor storili s tem neprecenljivo 
uslugo, čeprav bi morali za sklene kaj 
odšteti!

Nadvse razveseljivo je, da je letoš
nja proslava tudi sicer dobro uspela in 
minila brez kakih nesreč na poti v 
Celje ali iz Celja. Vozniki osebnih 
vozil so bili previdni, ali pa jih je bilo 
strah ..tovarišev v modren", ki veljajo 
za dokaj stroge. No, pa po lastni iz
kušnji lahko rečem, da se z njimi da 
tudi malo „pobarantati“. Prepričal 
sem jih pri mostu, da so dovolili par
kirati na mestu, od koder se je dalo
brez težav in posebnih prizadevanj, z 
avtomobilom vsak čas kam zapeljati, 
da bi svojo „vohljaško“ dolžnost laže 
opravil.

Menim, da sem po malem obgrizel 
vse in vsaj za silo izpolnil svojo nalo
go. Oceno pač prepuščam bralcem 
(upam, da ne bodo prestrogi), „z viši
ne" bo že kanil kak „Zegen“, če 
morda nisem omenil vsega in tako, 
kot bi bilo želeti. Vsekakor pa bi sto
ril neodpustljivo napako, če za konec
ne bi rekel katere okrog organizacije 

;. Čeprav je

(Nadaljevanje na 6. strani)

in organizatoijev proslave. Čeprav je 
za časa priprav kazalo, da ne bo vse 
tako kot treba, seje vendarle izkazalo, 
da prizadevanja organizatoijev niso 
bila zaman in je dobra organizacija 
tudi precej prispevala, da smo iz Celja 
odhajali z dobrimi vtisi in zadovoljni, 
da smo v prijetnem mestu, v prijetnem 
okolju in veselem vrvežu dostojno 
proslavili naš vsakoletni praznik —C—

Kljub tolikšni udeležbi Iskrašev je v Mestnem parku v Celju bil dren le ob 
zasilnih mizah pred številnimi paviljoni, ki so jih pripravili podjetni gostinci

,,Nikamor brez posnetka!", mi je zastavila pot skupina Kranjčanov, ki se jel 
golažem „utaborila" v senci pod košatim drevesom. Treba je bilo „knipsniti‘‘ in 
pika!

Slika sama dovolj zgovorno priča, da so praznovanje v Celju prijetno preživeli 
Seveda pa ne samo ti trije. Dobre volje in veselja ni primanjkovalo nikjer ib 
nikomur.

Prvič sem na Celjski grad ..poškilil" kmalu po uradnem delu proslave v Mestn^
parku. Tedaj na njem še ni bilo veliko ..naših", a vesele viže harmonike so ^1Idi
kmalu na grad privabile dobršno množico Iskrašev, da so proslavjali še „z vrhi



'I
in

H
in

n

ISKRA - APARATI, LJUBLJANA

Proslavili so jubilej
O 25-letnici naše tovarne električ

nih aparatov v Ljubljani smo v prejšnji 
številki Iskre precej pisali. Za danes pa 
še kratek zapis, kako so to svojo pro
slavo preživeli.

Osrednja prireditev na dan pred iz
polnjeno petindvajset letnico tovarne, 
to je 28. junija t. L, je imel delavski 
svet tovarne v na novo urejeni menzi v 
prostorih nekdanje orodjarne slavnost
no sejo, katere so se udeležili tudi vsi 
povabljeni jubilanti ter nekateri gost
je, med njimi tudi predsednik skup
ščine ZP Vladimir Logar in generalni 
direktor ZP Iskra Jože Hujs.

Na seji je imel pozdravni govor 
predsednik DS Venčeslav Kitak, za 
njim pa je najstarejši med jubilanti in

v kolektivu Jakob Goli prikazal zgo
dovino nastanka, razvoja in doseda
njih rezultatov tovarne električnih 
aparatov. Tudi gost 'slavnostne seje 
DS, predsednik skupščine ZP Iskra se 
je oglasil k besedi in ob čestitki jubi
lantom izrazil upanje, da bodo jubi
lanti, združno z vsemi člani delovnega 
kolektiva te naše tovarne še naprej 
zvesto in predano vlagali svoje napore 
v izpolnjevanje iz leta v leto pomemb
nejših proizvodnih obveznosti. Pouda
ril je tudi, da tovarna Aparati v veliki 
družini Iskrinih organizacij nedvomno 
pomeni eno izmed uspešnih organi
zacij, ki v duhu razvojne politike ZP 
Iskra nenehno stremi za svojo nadalj
njo rastjo, posodabljanju in vedno

delavski svet tovarne Aparati po slavnostni seji ob 25-letnici z gostom - gene- 
rolnim direktorjem ZP Jožetom Hujšem.

■lubUanti 25 -letnega dela v Aparatih: Božo Čehak, -Lea Čebokli, Rado Majdič, 
Frančiška Majdič in Jakob Gospodarič, brez zaradi bolezni odsotne Ele Glivar.

Skupina prisotnih jubilantov dvajsetletnega dela v tovarni.

večjim delovnim uspehom.
Ob tej priložnosti so desetim naj

bolj prizadevnim članom kolekitva iz
ročili tudi priznanja, vsem jubilantom 
pa ustrezne nagrade.

Zaključek praznovanja 25-letnice 
tovarne pa je bila zabava v hali A na 
Gospodarskem razstavišču, katere se 
je udeležil malone celotni delovni ko
lektiv in številni povabljeni gostje. Za 
ples in prijetno vzdušje je poskrbel 
orkester Jožeta Kampiča, pela pa sta 
Maijana Deržaj in Alfi Nipič, oba zelo 
prizadevna, da je bilo razpoloženje na 
višku. Vsekakor je bila zabava na Gos
podarskem razstavišču odlično organi
zirana in tudi izvedena, zadovoljila je 
prav vsakogar, če pa bi bilo v hali ma
lo manj vroče ih bi bila bolje venti- 
lirana, najbrž ne bi bilo prav nikakr
šnega ugovora.

Tako je delovni kolektiv tovarne 
električnih aparatov dostojno prosla
vil svoj jubilej in dosedanje delovne re
zultate ter se znova, še bolj prizadev
no lotil reševanja svojih nadaljnjih na-

ISKRA - NAPRAVE, LJUBLJANA

Že pripravljajo 
gospodarski 
načrt za 1975

Čeprav smo šele na polovici leta 
1974, se že pripravljamo na sprejetje 
gospodarskega načrta za naslednje 
leto. Samoupravni organi menijo, da 
morajo biti operativni načrti proiz
vodnje in prodaje sprejeti že v prvi 
polovici meseca julija, to je še pred 
kolektivnim letnim odmorom.

Predvsem dolgi nabavni roki ma
teriala in pa zahteva po solidnem in 
precej dolgem priučevanju in vpelja- 
vanju novih sodelavcev zahtevata, da 
gospodarski načrt za našle d nje leto 
sprejmemo nemudoma - tako je bilo 
poudarjeno na sestankih poslovodnih 
in samoupravnih orgnaov, ki so 
predlog načrta dosedaj že obravnavali. 
Dodajamo še, da naraščanje cen repro- 
materialov, storitev in pa osebnih 
dohodkov terjajo, da smo si v osnov
nih okvirih finančnega uspeha in na
čina financiranja proizvodnje že dokaj 
zgodaj na jasnem. Predvsem zato se
veda, da v času, ki nam ostane do 
konca leta, pravočasno in uspešno 
ukrepamo na področju nabave, struk
ture, stroškov, pridobivanja kreditov 
in podobno. Celo brez podrobnejših 
analiz namreč vemo, da bo preteča 
inflacija zahtevala velike napore prav v 
gospodarstvu, da bo treba še racional
neje in s čim manjšimi stroški proiz
vajati!

Osnovni okviri gospodarskega 
načrta za naslednje leto se že kažejo:

- proizvodnja po stalnih planskih 
cenah naj bo okoli 65 milijonov dinar
jev, ali 18 $ več, kot je bilo načrto
vano za leto 1974

- prodaja po prodajnih cenah 
mora doseči 110 milijonov dinaijev, 
ali 15 % več kot v letu 1974

- število zaposlenih bo nekako pri 
510, ali za 10 % večje kot v letošnjem 
letu

- ostanek dohodka bo na ravni 12 
milijonov dinaijev

- osebni dohodki bodo povprečno 
mesečno okoli 2.850 din na zaposle
nega

- kljub porastu proizvodnje, pro
daje in dvigu cen zaloge ne bodo sme
le porasti.

Čeprav naloge na prvi pogled niti 
niso previsoko zastavljene, pa bodo 
glede na zahtevnost programa in glede 
na ostre zahteve kupcev - v veliki 
meri JLA - terjale veliko prizadevanje 
celotnega kolektiva in sodelovanja 
skupnih služb ZP in branžne organiza-
cije- -KM-

Dopusti
Elektromehanika: ATC od 15.7. 

do 28.7., TEA 15.7. do 2.8., Stikala 
od 20.7. do 4.8., Mehanizmi od 5.8. 
do 16.8.

Avtoelektrika: od 24.7. do 9.8.
Elektromotorji od 20.7. do 4.8.
IEZE od 22.7. do 4.8.
Sprejemniki od 17.7. do 6.8.
Tovarna gospodinjskih aparatov od 

29.7. do 9.8..
Orodjarna od 18.7. do 7.8.
Iskra Commerce-montažni sektor 

od 1.7. do 15.7.
Kondenzatoiji od 14.7. do 28.7.
Naprave od 23.7. do 2.8.
Instrumenti od 20.7. do 4.8.
Raziskovalni institut od 21.7. do 

4.8.

V okviru proslav in prireditev ob Dnevu borca, Dnevu Iskre in ob 80-letnici 
EMO so v Mestnem parku v Celju odprli izredno zanimivo razstavo likovnikov 
in fotografov. Svoja dela so predstavili izključno delavci Iskre, razstavo pa je'" 
organiziral in pripravil Ivo Razboršek.

Za večjo aktivnost mladine
Nedavno so se sestali delegati KK 

ZMS v ZP Iskra Kranj in predstavniki 
družbenopolitičnih organizacij Tovar
ne gospodinjskih aparatov Reteče pri 
Škofji Loki ter TIO Lesce. Namen teh 
sestankov je bil, da KK ugotovi vzroke 
za nedelavnost v svoji mladinski or
ganizaciji.

•V Škofji Loki prevladuje delovna 
sita, ki je vezana na dnevne prevoze. 
Verjetno pa bodo sedanje kadrovske 
spremembe poživile delo mladinske 
organizacije. V organizacijo ZK je 
predviden sprejem štirih novih članov 
iz vrst mladine. Na njih bo v prihodnje 
oprto delo bodoče mladinske orga
nizacije in njenega odbora. Izraženo je 
bilo tudi nezadovoljstvo s sodelova
njem z OK ZSMS Škofja Loka, saj se 
ta ne meni dovolj za aktiv mladih iz 
Reteč. Sekretar KK ZSMS - ZP Tone 

‘ Volčič se je zavzel za ta problem. V 
bližnji bodočnosti ga bo poskušal od
praviti.

Predstavniki družbenopolitičnih 
organizacij so poudarili, da je v samo
upravnih organih tovarne veliko mla
dih. Delegacija KK je nato izjavila, da 
bi mladi morali zastopati v teh orga
nih ne le interese svoje volilne enote, 
pač pa tudi interese mladinske organi
zacije v pkviru možnosti. V kolektivu 
so prav mladi tisti, ki dajejo in bodo 
tudi v bodoče dajali podobo svoji to
varni. Tu si bodo krojili usodo s svoji
mi odločitvami še vrsto let.

Na podobne probleme so opozorili 
delegacijo KK tudi v TIO Lesce. Nji
hov novo ustanovljeni odbor šteje pet 
članov, ki si morajo še nabrati delov
nih izkušenj. To ne bo težko ob pod
pori njihovega OK ZSMS Radovljica. 
Tudi tu v organizaciji ZK primanjkuje 
mladih, čeprav je skoraj polovica de
lavcev mlajših od 27 let. Povedali so,

da pri njih okolje v nekem smislu ovi
ra mladega človeka pri družbeno
političnem delovanju. ZK naj bi 
prevzela nalogo, poživiti delovanje 
mladine. Angažirati pa se mora tudi 
osnovna .organizacija sindikata, saj je 
njen predsednik hkrati tudi član mla
dinske organizacije.

Ob koncu so navzoči sklenili, da si 
morajo mladi pridobiti mesto, ki jim 
pripada, tudi v svojem okolju. Vzpo
staviti morajo tesen stik med družbe
nopolitičnimi organizacijami v okviru 
tovarne. Le tako bodo lahko trdno in 
odločno nastopili tudi navzven. KK je 
nato predlagal povezavo s KK ZSMS v 
ZP Iskra Kranj, z OK ter z drugimi 
aktivi mladih delavcev v okolici ob 
raznih prilikah - športnih tekmova
njih, akcijah za ureditev okolja in to
varne, ob raznih izletih, piknikih in 
podobnih prireditvah. j y

Iskra
je razstavljala

V Potrošniško informativnem cen
tru Centralnega zavoda za napredek 
gospodinjstva v Ljubljani v Gradišču 
je bila minule dni odprta zanimiva raz
stava z naslovom ..Električni mešalnik 
v vsakdanji uporabi11. Na njej je Zdru
ženo podjetje Iskra prikazalo vse vrste 
elektičnih mešalnikov, -mlinčkov za 
kavo in najrazličnejših nastavkov.

V' času razstave so bile tudi različ
ne prireditve, ki naj bi obiskovalcu na 
čimbolj celovit način prikazale elek
trična orodja za pripravo hrane. Tako 
so bile demonstracije in predavanja o 
električnih mešalnikih, obiskovalci, 
predvsem gospodinje, pa so imeli tudi 
izredno strokovno vodstvo. ]a(j

Proslava Šlandrove brigade 
na Moravskem

Moravška dolina bo letošnji dan 
vstaje slovenskega naroda praznovala 
na Vrhpolju, kjer bo odkrit spomenik 
34 padlim v NOV z območja te kra
jevne skupnosti. Hkrati s tem bodo 
predali prometu tudi novo asfaltno 
cesto. Na slovesnosti bo med politič
nimi in javnimi delavci ter nekdanjimi 
borci Šlandrove brigade in Kamniško- 
Zasavskega odreda tudi Mitja Ribičič. 
Ta proslava bo osrednja proslava dne
va vstaje v domžalski občini.

Moravška dolina je bila med vojno 
v malem zibelka partizanstva. Zlasti je 
po teh vaseh domovala Šlandrova bri
gada, prav tako pa tudi Kamniško-Za- 
savski odred ter politični in gospo
darski odbori. Kljub zaostalosti, ki 
izvira iz goste naseljenosti ter relativ
no slabe obdelovalne zemlje, so ljudje 
na Moravškem dali vse za partizane. 
Nemci in pozneje zlasti belogardisti so 
na vse načine strahovali prebivalstvo. 
Zažgali so nekaj vasi (Javorško so zaž
gali z bombami iz letal, ker sicer niso 
mogli blizu), izselili nešteto družin, 
streljali talce. Posebno belogardisti so 
proti koncu vojne storili nekatere ne
pozabne in neodpustljive zločine.

Po osvoboditvi (Moravško je bilo 
osvobojeno že 20. marca 1944) in 
zlasti v zadnjih desetih letih je Morav
ška doUna polagoma začela izgubljati 
svoje idilično obličje. Nova asfaltna 
cesta do Moravč je končno omogoči
la, da so nekatera podjetja tu ustano
vila svoje obrate (Svit, Rašica). Zgradi
li so novo osnovno šolo, nov kulturni 
dom, pa tudi podoba vasi v dolini se 
naglo spreminja. Nove hiše in poslopja

rastejo iz leta v leto, vendar pa žal vse
lej ne v skladu z okoljem.

Današnjega popotnika ali turista 
zanima tu vse, kar je ostalo iz zgodovi
ne in kar je tu kot naravna zanimivost. 
Iz" zgodovine lahko, omenimo nekaj 
starih hiš, ki so ostale ob robovih doli
ne, predvsem" pa nešteto razvalin gra
dov in edini ohranjeni grad Tustanj. 
Zanimivi so še stari mlini ob čistem 
potoku Rači. V teh krajih je bilo do- 
rha nekaj mož: pisatelj Fran Detela, 
pesnik Jovan Vesel-Koseski, Fran 
Maselj-Podhmbarski, pubUcist Maks 
Pirnat, jezikoslovec Lovro Požar, pa še 
živeči kipar Tine Kos, pesnik Dane 
Zajc.

Kot posebna naravna zanimivost 
teh krajev so kraške jame, ki jih je pre
cej, zlasti med potokom Račo in 
obronki zasavskih hribov. Lepe raz
gledne točke, od koder je videti gore 
od Julijcev do Kamniških Alp, so na 
Limbarski gori, v Javorški, na Miklav
žu, pravzaprav na vsakem vrhu, ki 
obdaja Moravško dolino.

Ob praznovanju dneva vstaje slo
venskega ljudstva pojdimo na Morav
ško, kjer bomo obudiU spomin na 
slavne dni NOV in si hkrati lahko og
ledali zgodovinske in naravne zanimi
vosti teh krajev. Seveda bomo v sobo
to, 20. 7., lahko tudi zaplesali ob zvo
kih ansambla „Veseli planšarji11, v ne
deljo pa ansambla Franca Flereta.

R. Kokalj
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Beno Dežman v pokoju
Pred kratkim /e Beno Dež

man, dolgoletni novinar glasila 
Iskra, praznoval svoj 60. rojstni 
dan, 30.6.1974 pa je odšel v po
koj. Beno Dežman, doma iz 
Kranja, je ves čas izhajanja ted
nika Iskra, od leta 1961 dalje, 
skupaj z Jankom Čolnarjem tu
di tehnično urejeval časopis ter 
med drugim skrbel za objavo 
pomembnejših vesti in sestav
kov iz naših organizacij, locira
nih na področju Gorenjske in 
Primorske. Pisal je pod svojim 
imenom, pod psevdonimom 
Ben ter Iver, članke pa je pod
pisoval tudi s kraticami ABC. 
Uredniški odbor se je v imenu 
vseh bralcev in sodelavcev Benu 
Dežmanu zahvalil za dolgoletno 
vestno delo in mu zaželel mimo 
uživanje pokoja ter obilo zdrav
ja, svežine duha ter osebnega

zadovoljstva. Beno Dežman 
nam je obljubil občasne sestav
ke iz ..življenja penzionistov", 
kot se je sam izrazil, kar bo vse
kakor popestrilo naš časopis.

Še na mnoga leta, Ben!
I. S.

Govor Andreja Verbiča
(Nadaljevanje s 4. strani)

Povezava, kakršno ste zasnovali, 
mora nujno prinašati novo. Veliko 
tega ste že vtkali v določila samo
upravnega sporazuma. Tu predvsem 
mislim na to, kar je najbolj pomem
bno, da gre vaša usmeritev po eni stra
ni na delitev dela, da si prizadeva za 
racionalnost poslovanja, znižanje 
stroškov, po drugi strani pa za usmer
janje programa, združevanje sredstev, 
skupno in sporazumno usmerjanje 
investicij in podobno. V tem vidim 
bistvene premike v pojmovanju takih 
povezav in integracijskih pobud, ki so 
programsko zasnovane na taki podla 
gi, ne pa le na platformi enega samega 
in izključnega vprašanja — poveče
vanja dohodka. Tako zasnovani pove
zovalni in integrativni koncepti pred
stavljajo novo kvaliteto, ki vzpodbuja 
in usmerja k boljšemu. Pomembno pa 
je še posebej to, da se za tak koncept 
bojujejo delavci v temeljnih organiza
cijah združenega dela, da je to odraz 
njihovih spoznanj in hotenj. To je tudi 
resničen odgovor vsem tistim, ki so
dijo, da so povezave in integracije 
rezultat političnih odločitev ali pa

celo pritiskov. To je parola tistih, ki 
hočejo vse take pobude že vnaprej 
razvrednotiti.

Prisotna so tudi taka razmišlja 
češ ustvarjamo nove velike sisteme in 
novo koncentracijo moči. Toda tudi 
te ideje je treba zavreči, kajti te nove 
oblike organiziranosti nastajajo v 
povsem novih razmerah, ki jih določa 
nova ustava, nastajajo v bazi, v temelj
nih organizacijah združenega dela. 
Torej v tistih najbolj osnovnih celicah 
našega samoupravnega mehanizma, 
kjer se resnično in z vso intenziv
nostjo oblikujejo stališča delavcev. 
Torej gre za zavestno opredelitev de
lavcev, ki spoznavajo, da do velikih 
rezultatov pri razvoju naše družbe ne 
more priti na podlagi okostenelih in 
starih oblik dela na podlagi tehnolo
gije, ki zaostaja za razvojem, ha podla
gi neopredeljenih nalog in programov 
razvoja. Na starih osnovah ni mogoče 
kovati in ustvarjati novega.

Več kot prepričan sem, da s sno
vanjem in oblikovanjem takih samo
upravnih sporazumov v združenem 
delu ustvarjamo tudi pogoje za uresni
čevanje nekaterih poglavitnih nalog, 
ki se jih bomo morali lotiti.

Že lani je ISKRA - tovarna stikal prevzela izdelavo žerjavne opreme skupno z 
nekaterimi jugoslovanskimi podjetji za vzhodnonemški trg. To opremo dobavlja 
vzhodnonemški partner v Sovjetsko zvezo. V okviru tega aranžmaja izdelujejo 
stikala elektroopermo za žerjave. Junija so izdelali opremo za dva celotna žerja
va z nosilnostjo 120 M p. Tudi v juliju in avgustu je predvidena izdelava preosta
lih štirih oprem za podobne žerjave, namenjene sovjetskemu trgu. Na sliki je 
videti glavne krmilne in vklopne elemente žerjava, namenjenega za izvoz na 
sovjetski trg. Zraven je monter na stikalnih napravah Rajko Zagorc.

Odbor za medsebojna razmerja delavcev Iskra - Tovarna industrijske 
opreme Lesce v ZP Iskra Kranj

RAZPISUJE 
naslednja vodilna delovna mesta la:

* 1. DIREKTORJA TEHNIČNEGA SEKTORJA 
2. VODJO EKONOMSKO-FINANČNEGA SEKTORJA

Kandidati morajo poleg splošnih z zakonom določenih pogojev izpol
njevati še naslednje pogoje:

pod 1. visoka ali višja izobrazba strojne smeri, z več kot 5-letno 
prakso v stroki, od tega najmanj 2 leti na vodilnem delovnem mestu

pod 2. visoka ali višja izobrazba ekonomske smeri, z več kot 5-letno 
prakso v stroki, od tega najmanj 2 leti na vodilnem delovnem mestu

Pismene prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev naj pošljejo kan
didati v 15 dneh od dneva razpisa na naslov: Iskra - Tovarna industrijske 
opreme Lesce — Odbor za medsebojna razmerja.

ISKRA - ELEKTROMOTORJI

Jernej Dermota 
v pokoju

Jernej Dermota, vodja računovod
skega sektorja v Elektromotorjih je ži
vahen mož, atletske postave, tako da 
mu komaj verjameš, da je v letošnjem 
aprilu praznoval petdesetletnico. Pro
sili smo ga, naj nam ob odhodu v po
koj pove kaj o sebi. Takole je povedal:

„Solo sem končal v Ljubljani in že 
takrat sodeloval v naprednih organiza
cijah. V začetku leta 1943 sem postal 
borec Škofjeloške čete, ki je počasi 
prerasla v Škofjeloški odred. Boril sem 
se kot aktivni borec. Potem sem bil 
„prekomandovan“ v tehniko - tiskar
no v Davči. Od tam so me pa preme
stili v gospodarsko službo XXXI. divi
zije. Nato sem do konca vojne delal v 
Okrožnem oblastnem komiteju — spet 
v intendanturi.

Zdaj pa sem že 25 let v računovod
stvu. Zvrstili so se lepi in težki časi. 
Ob uspehih tovarne sem se oddahnil, 
včasih pa je bila trda. Tako v letih 
66—67, ko nam je ameriški kupec, ki 
smo mu pošiljali več kot polovico 
proizvodnje, odpovedal skoraj vsa na
ročila. Nenadoma smo ostali brez na
ročil in podjetje se je zamajalo v te
melju. Pa je šlo, čeprav težko in izpla
vali smo.

To je celoten delovni kolektiv obrata TOZD „Feriti" v Ljubnem -27 delavk, 
na desni vodja obrata in na levi šofer Lojze - ..stalna zveza" med Stegnami in 
Ljubnim. Prihodnjič kaj več o delu obrata

ISKRA - ANTENE, VRHNIKA

Kako deluje 
sindikat

Bili pa so tudi svetli trenutki. Vča
sih je seveda prišlo do „kratkih sti
kov4' z ljudmi, ki niso bili na tekočem 
s težavami tovarne, pa smo na koncu 
vedno ostali prijatelji.

„V prostem času, je nadaljeval Der
mota, „pa rad rešujem križanke, veseli 
me tudi kuhinja in zlasti rože. Za pro
sti čas, ko bom upokojen, si ne želim 
nič lepšega kakor v miru po vsej na
petosti finančnih služb vrtnariti, vča
sih gospodinjiti in ob vnučku doživ
ljati še eno mladost. “ KF

Kako pa mi 7
Na seji občinske konference SZDL 

v Kranju v petek, 31/5-74, v Pred
dvoru, je nek član povedal približno 
tudi tole: v naši krajevni skupnosti 
šteje delegacija za občinski zbor kra
jevnih skupnosti devet članov, mate
rial za seje zbora pa prihaja samo v 
enem izvodu. Ne preostane nam dru
gega kot da si materiale drug drugemu 
posojamo, pri čemer preteče precej 
časa, da ga prejme in pregleda tudi 
deveti član, ali pa se moramo zbrati 
na sestanek ter celotni material brati 
na glas dve ali tri ure odvisno od ko
ličine materiala. Ali ne bi bilo primer
neje, da materiale prejme vsak član 
delegacije!?

Takoj sem pomislil na nas v Iskri, 
ki imamo podobne probleme in težave 
tako tisti, ki gradivo za seje DS pri
pravljamo, kot tisti, ki ta gradiva pre
biramo, zavzemamo stališča in o 
predlogih sklepamo, odločamo. Ugo
tovitev predsedujočega je bila logična: 
če bi hoteli v kranjsti občini vsakemu 
članu delegacije dostaviti celotno 
gradivo, ki bo obravnavano na 
skupščinskih organih, ki občina Kranj 
potrebovala svojo lastno tiskarno, kar 
sploh ni mogoče izvesti. Torej je treba 
najti drugačne rešitve. Dal je primer, 
da bi si delegacija med seboj materiale 
razdelila po področjih, za katere je 
zadolžen posamezni delegat. In drugo: 
materiali bodo morali biti prilagojeni 
tako, da bodo razumljivi in kratki.

Ali vse to ne velja tudi za Iskro? 
Sestanki skupščine bodo morali biti 
rripravljeni z ne predolgimi vendar 
zčrpnimi materiali, gradiva za zase- 
ianja si bodo delegati morali med 
icboj razdeliti po „resoijih“ in jih po 
esorjih obravnavati tudi s svojimi 
colektivi. Po resorjih naj bi bile sestav- 
jene delegacije na zasedanjih in 
looblaščeni delegat mora glasovati, 
cot ga zavezuje volja kolektiva.

Sestavljala gradiva pa se bodo v 
zečji meri kot doslej morali poslužiti 
aašega Glasila, da bodo tudi prek 
tiskane besede predčasno obveščali 
celotni delovni kolektiv Iskre. i c

Ni dolgo tega, kar smo obiskali 
tovarno Iskra - Antene na Vrhniki. 
Pogovarjali smo se tudi s predstavniki 
družbenopolitičnih organizacij v to
varni, med njimi predsednikom iz
vršnega odbora sindikalne podružnice t 
Silvestrom Iglom.

Aktivnost sindikata je bila minula 
leta usmerjena predvsem v preskrbo 
ozimnice ter izletov in različnih 
tekmovanj. To dejavnost so letos še 
razširili, tako da je zdaj opaziti pred
vsem marljivost sindikalistov na 
področju rekreacije in športa.

V podjetju se z veseljem pohvalijo, 
da so na pobudo sindikata kupili avto
mobilski prikolici; v katerih bodo 
letovali člani vrhniškega kolektiva. 
Ena prikolica bo v Umagu, druga pa 
na Malem Lošinju. Na vprašanje, zakaj 
„Antene“ doslej še niso sprejele 
ustreznega sklepa samoupravnih orga
nov Združenega podjetja Iskra o so
financiranju graditve rekreacijskega 
centra v Pineti pri N.ovigradu, so de
jali, da je ta načrt po njihovem mne
nju, preveč velikopotezen in predrag.
0 tem, če se motijo ali pa imajo prav, 
zdaj ne bi razglabljali, čeprav se pri 
našem glasilu dobro zavedamo nuj
nosti in potrebe, da Iskra končno le 
nekaj naredi za delavski turizem, za 
to, da bodo naši delavci lahko letovali 
ceneje. Ne sme nam biti vseeno, če 
bodo nekje na Jadranu „oželi“ Iskraše 
do zadnjega ficka, nekateri pa na 
dopust sploh ne bodo mogli iti.

Sindikat v Antenah je izredno de
laven tako na družbenopolitičnem kot 
na gospodarskem področju. Z Občin
skim sindikalnim svetom bo v krat
kem organiziral seminar o samouprav
ljanju, ki se ga bodo udeležili člani 
delegacije, zelo pa so bili aktivni tudi

pri izvedbi samih volitev za izvolitev 
delegacij v okvim ZP Iskra in občin
ske skupščine.

Med načrti so opozorili predvsem 
na to, da mislijo oživiti rekreacijo v 
kolektivu, z vsemi silami pa se bodo 
lotili tudi reševanja problemov delav
skih stanovanj. Poudarjajo, da je 
njihova tovarna premajhna, da bi 
lahko to vprašanje uspešno reševali, 
ker v letu ali dveh zberejo manj de
narja kot pa stane nakup enega stano
vanja. Kljub temu pa pomagajo tistim 
delavcem, ki potrebujejo denar za 
dograditev že začete stanovanjske hiše 
ali pa za obnovitev stanovanja ali hiše.

Sindikat v Antenah ima precej 
problemov tudi z otroškim varstvom. 
Rešuje ga tako, da je omogočil delav
kam, da lahko delajo samo v popol
danski izmeni. Nekaterim delavkam je 
to prišlo izredno prav. Njihovi možje 
so povečini zaposleni dopoldne, tako 
da so lahko otroci ves dan pod nad
zorstvom enega od staršev - zjutraj 
pod materinim, popoldne pa pod 
očetovim.

Nekatere delavke iz vrhniške Iskre 
pa so imele to srečo, da so jim otroka 
sprejeli v vrtec. Le-tega so na Vrhniki 
zgradiU s samoprispevkom, vendar so 
njegove zmogljivosti premajhne.

Spregovorimo še o verjetno enem 
najhujših problemov, ki tarejo 
vrhniški kolektiv, to je družbena pre
hrana. V Antenah namreč nimajo 
posebnega obrata družbene prehrane, 
saj nimajo ustreznih prostorov. De; 
lavke ih delavci zato malicajo v bližnji 
gostilni ali pa prinesejo hrano s seboj. 
Problem bi lahko rešili le v primeru, 
če bi zgradili nove prostore, toda kaj, 
ko pa ni denarja. Toplih malic verjet
no Vrhničani še ne bodo tako kmalu 
jedli v tovarniških prostorih. la®
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Janez Ajdovec
Prijazen, tih in miren je Janez 

Ajdovec iz Šenčurja. Človek ob 
pogledu nanj komaj verjame, da je 
po 33 letih vestnega in požrtvoval
nega dela odšel v pokoj. Delovne 
roke ne znajo mirovati, treba je 
pač postoriti to in ono v hiši in 
delavnici, temu ali onemu se je po
kvaril poljedelski stroj. Takrat po
prime zadevo v svoje vajene roke 
mojster Janez in kmalu je spet v 
redu. Razmišljam, kakšno ogro
mno delo so opravile te roke v 
dolgih 33 letih v Iskri. .. In potem 
pripoveduje, kakšno je bilo živ
ljenje takrat, l. 1941, ko je prišel v 
Iskro:

„ V splošnem oddelku sem bil 
od l. 1941 naprej. Takrat smo na 
delo pešačili, včasih pa sem moral 
v tovarni tudi prenočiti, saj sem bil 
med okupacijo strojnik tovarniške 
prostovoljne gasilske brigade, pa 
tudi pozimi je bilo predaleč peš iz 
Šenčurja.

Med vojno sem sodeloval s 
Partizani. Prenašal sem pošto in 
informacije, dobavljal material in 
tudi drugače skrivaj sodeloval. V 
tovarni sami se ni dalo nič organi
zirati, ker je bila pod budno kon
trolo okupatorja in ljudje so se 
bali. Sporočila smo si izmenjavali, 
kakor je pač naneslo. Stalnih dogo
vorjenih javk ni bilo. “

Za svoje sodelovanje v NOB ni

prejel nobene nagrade, odlikovanja 
ali priznanja. Bili so hudi in dobri 
časi, vsakega po malo. Po poklicu 
je Janez Ajdovec kovač. Bil je moj
ster in izučil je veliko vajencev.

„Zelo so me imeli radi in 
dobro smo se razumeli. Tudi iz 
drugih delavnic so se radi prišli 
pošalit z menoj. Seveda pa ne 
moreš vedno vsem ljudem ustreči. 
Dela pa je bilo vedno dovolj. Naj
raje se spominjam sindikalnih izle
tov. Tudi 20-letno sodelovanje v 
prostovoljni gasilski brigadi v Šen
čurju me je zelo veselilo. Nekaj 
časa sem bil tudi v njenem nadzor
nem odboru. “

Ker je bilo vedno veliko dela v 
tovarni in doma na polju, je ostalo 
za razvedrilo le želo malo časa.

Na moje vprašanje, kakšne na
potke bi dal današnji mladi genera
ciji, je dejal: „Mladi naj bi dan
danes mislili bolj gospodarsko - na 
stanovanjsko varčevanje, načrtova
nje družine. Človek ne more inne 
sme živeti kar tjavdan. “

Marsikomu je očetovsko sveto
val v težki situaciji in za to so mu 
še danes hvaležni. Svoja čustva so 
izrazili z res lepim slovesom ob 
upokojitvi in z bogatimi darili. Ne, 
Janeza Ajdovca sodelavci ne bodo 
pozabili. Saj je bil 33 dolgih let 
njihov, mar ne?

V. B. R.

Ob odhodu Janeza Ajdovca v pokoj.

Pomoč Kozjanskemu
.Na Kozjansko, ki gaje pred dnev 

Pdzadel hud potres, prihaja pomoč L 
Seh delov Slovenije. Potresni sunki 
^d katerimi je najmočnejši dosege 
|ednp stopnjo, so na območju občin 
entjiir pri Celju in .Šmarje pri Jelšal 

junija poškodovali okoli 1.50( 
fPadb. Najhuje so prizadeta šolski 

Poslopja ter dom počitka v Jelšingra 
jU- Poškodovanih je 12 šol, izmed ka 
®r>h jih bo po mnenju strokovnih ko 
^1SU treba več porušiti. Do jeseni, kc 
. bodo ponovno odprla šolska vrata 
■0 treba zadovoljivo rešiti vprašanje 

8111 s 1.500 šolarji s tega obtročja.
Koordinacijski odbor za odprave 

*j°sledic potresa se tudi dobro zaveda 
:8 bo treba čimprej rešiti položaj, k 
J nastal v domu onemoglih v Jelšin 
®8du. Za obnovo prizidka pri tem 
Jpdu so prispevale denar že številne 
r8<uiizacije in podjetja, več kot pel 
nilijonov pa je v obliki prve pomoči 
Phspeval tudi upravni odbor sklada za 
kovanjsko graditev pri skupščini

skupnosti pokojninskega in invalidske
ga zavarovanja SR Slovenije. Ta denar 
bodo porabili za prvo stopnjo obnove 
doma.

Da bi kar najuspešneje in najhitreje 
odpravili posledice potresa, so pri 
Koordinacijskem odboru za odpravo 
posledic potresa na Kozjanskem usta
novili solidarnostni sklad, v katerega 
lahko vse temeljne organizacije zdru
ženega dela, samoupravne interesne 
skupnosti, družbenopolitične skup
nosti, društva, posamezniki in drugi 
lahko vplačujejo svoje prispevke za 
pomoč prizadetim krajem.

Prepričani smo, da sO Iškrine orga
nizacije že in da še bodo priskočile na 
pomoč prizadetemu prebivalstvu 
Kozjanskega. Zato ne bo odveč, da tu
di v našem listu objavimo številko žiro 
računa, na katerem se zbira denar za 
obnovo. Le-taje 50100-789-90319, 
Koordinacijski odbor za odpravo po
sledic potresa na Kozjanskem.

lad

Na temelju 27. člena statuta ISKRE - Tovarne električnih merilnih 
tostrumentov, Otoče

razpisuje upravni odbor prosto delovno mesto 

ŠEFA SPLOŠNEGA SEKTORJA

Razpisni pogoji so:
a) visoka ali višja izobrazba pravne smeri
b) pet let prakse, od tega najmanj tri leta na vodstvenem položaju v 

stroki
c) znanje enega svetovnega jezika
d) moralno politična neoporečnost y

Prijave sprejema upravni odbor tovarne v roku 8 dni po objavi tega 
J*zpisa. Pfijsvc naslovite na ISKRA — tovarna električnih merilnih instru
mentov, Otoče, 64244 Podnart.

Jubilanti 
strokovnih 
služb ZP

Dan pred praznikom Iskre so imeli 
v strokovnih službah ZP Iskra skro
mno slovesnost. Ob tej priložnosti je 
predsednik DS strokovnih služb Fri
derik Bertoncelj v kratkem nagovoru 
pozdravil jubilante 20 in 10-letnega 
dela v Iskri in jim izročil ustrezajoče 
nagrade v priznanje za njihovo zvesto 
in prizadevno delo v Iskri.

Nagrade za 20-letno delo so prejeli 
Bogomir Mohor, Ivica Eršte in Breda 
Rak, nagrade za desetletno delo v Is
kri pa Vladimir Logar, Vladimir Iler- 
šič, Mitja Ančik, Olga Homar, Anica 
Pečar in Dragica Klojčnik, ki pa se je 
pred nedavnim že upokojila.

Ob zaključku te skromne slavnosti 
še pričujoči posnetek jubilantov, med 
katerimi pa manjkajo: zaradi upoko
jitve Dragica Klojčnik in zaradi letne
ga oddiha Vladimir Ileršič in Olga Ho
mar. X

ISKRA - NAPRAVE, LJUBLJANA

Prostori postali 
pretesni

Deseto leto po vselitvi v prostore v 
Stegnah — leta 1965, ko smo se vselili, 
so bili novi in kar preveliki za nas — 
začenjamo resno razmišljati (in ukre
pati) o povečanju naših delovnih po
vršin.

Že konec naslednjega leta raču
namo, da bodo sedanji prostori postali 
premajhni, saj bo število delavcev 
močno preseglo 500 zaposlenih, zato 
smo pri SGP „Grosup!je“ naročili 
izdelavo elaborata, s katerim bi pred
videli kakih 1000 kv. m novih delov
nih površin, predvsem za potrebe 
proizvodnje in nekaterih, za proizvod
njo nujnih služb, kot kontrole, sprem
ljajočega razvoja itd.

Po sedanji varianti bomo nadzidali 
upravno stavbo, kar kaže, daje trenut
no najustreznejša in najcenejša rešitev, 
ki nas bo stala kake 3,5 milijone 
dinarjev. Če bo s financami vse v redu, 
bomo z deli pričeli jeseni in jih kon
čali v tretjem kvartalu leta 1975.

Že v letu 1976 pa bo treba — glede 
na sklenjene pogodbe in velika naro
čila s strani JNA - misliti na nasled
njo fazo dozidave, spet s približno 
1200 kv. m dodatne površine in z 
vlaganji v višini okoli 5,5 milijonov 
dinarjev. ,,

Iznenada, v svojem 47. letu 
starosti, nas je za vedno zapustil 
sodelavec v skladišču tovarne 
A Tč, LOJZE MENCINGER. 
Omahnil je sredi najlepših let 
svojega življenja, tako nepriča
kovano, da še danes ne moremo 
verjeti, da ga res ni več med 
nami.

V Iskri Elektromehaniki je 
bil zaposlen več kot 16 let, na-\ 
zadnje v novi tovarni na Labo- 
ruh. Svoje delo je opravljal vest
no in marljivo, obenem pa je bil 
tudi vedno veder, nasmejan in 
pripravljen za šalo. Njegovo slo
vo od nas je zapustilo praznino, 
ki jo bomo zaradi njegovih last
nosti iskrenega ter dobrega to
variša še dolgo občutili. Lojzeta 
bomo ohranili v trajnem spomi
nu, njegovi družini pa izrekamo 
ob tem globoko sožalje.

Sodelavci

Jubilanti dvajset in desetletnega dela v strokovnih službah ZP; Bogomir Mohor, 
Ivica Eršte, Vladimir Logar, Breda Rak, Mitja Ančik, Anica Pečar.

Lep uspeh dijakov ŠC Iskra
28. junija so dijakom Poklicne šole vodnji ugled. To bo največje

Iskra v dvorani delavskega samouprav- zadoščenje za vse ure napora pri
Ijanja Iskre Elektromehanike Kranj učenju in vzgajanju, vaš uspeh bo tudi
podelili zaključna spričevala. Sedmim naš in ponosni bomo, da smo skrom-
odličnjakom so podelili knjižne na- nq prispevali, da boste postali dobri
grade. Nagrajeni pa so bili tudi štirje delavci in državljani naše socialistične
najbolj zaslužni učenci, ki so se v času skupnosti.“
šolanja prizadevali k ugledu šole na Uspeh na Poklicni šoli je bil letos 
športnem področju. res dober. Od 82 učencev, kolikor jih

S podelitve diplom v Šolskem centru Iskra.

Direktor Poklicne šole Iskra Anton 
Tišler je učencem med drugim po
vedal: „Živimo v dobi hitrega tehnič
nega razvoja in napredka, ki zahteva 
od človeka, da se s svojimi umskimi in 
fizičnimi sposobnostmi vključi v ta 
napredek, še posebno v dvig produk
tivnosti, v vedno bolj humane medse
bojne odnose in prizadevanja vseh za 
pravično delitev z delom ustvarjenih 
dobrin. Le delavci s široko kulturno in 
tehnično razgledanostjo bodo kos tem 
zahtevam. Zdaj, ko vstopate v samo
stojno življenje, vam izrekam v imenu 
vseh učiteljev poklicne šole iskrene 
čestitke k doseženemu uspehu. Z 
vzprnim delom, delovno disciplino in 
uptavljalskimi sposobnostmi boste 
vrnili družbi za šolanje vložena sred
stva. Ustvarite si v neposredni proiz-

je bilo v zaključnih razredih, je oprav
ljalo zaključne izpite 71 kandidatov. 
Končni uspeh je sledeč: 7 odličnih, 
23 pravdobrih, 32 dobrih in 5 zadost
nih, 4 učenci imajo popravne izpite. 
Torej, izdelalo je 94,34 % učencev.

1. julija je bila podelitev zaključnih 
spričeval tudi na tehniški srednji šoli 
Kandidatov je bilo 78, izdelalo je 
88,5 % učencev, 9 učencev ima po
pravne izpite v jesenskem roku. Uspeh 
je bil tudi na tej šoli kar dober: 13 je 
bilo odličnih, 11 pravdobrih, 38 do
brih ter 7 zadostnih. Odličnim učen
cem in dijakom, ki so se udejstvovali 
na športnem področju sp prav tako 
podelili knjižne nagrade. Uspeh v 
ostalih letnikih je prav tako dober.

A. Boc

Štipendisti na praksi
Poletje je čas, ko množica dijakov 

in študentov opravlja mesec dni prak
tičnega dela v tovarnah, ki jih štipen
dirajo.

Ta čas se lahko koristno izkoristi 
za spoznavanje delovnega mesta in 
celotne delovne organizacije, v kateri 
bo štipendist delal, ko bo končal štu
dij-

Štipendistom .želim, da bi ta čas 
koristno uporabili za spoznavanje in 
reševanje najrazličnejših problemov. 
Prav tako imajo možnost pokazati 
koristnost svojega študija na prakti- 
kantskem mestu. Vsak praktikant, naj 
bo poslanec Kluba štipendistov ZP 
ISKRE. Potruditi se mora, da bo svoje 
delo vestno in točno opravil in si 
dopolnil znanje na praktičnem po
dročju. Prav tako ima možnost sezna
niti delavce s svojimi težavami in 
uspehi ob študiju. Večje poznavanje 
štipendista v delovnih organizacijah 
pomeni boljšo štipendijsko politiko in 
razumevanje delovne organizacije ob 
nastalih težavah. V mislih imam nov 
družbeni dogovor o štipendiranju in 
druge, probleme štipendistov.

Mnogo smo govorili o problemu 
nestrokovnih praks v tovarnah ZP 
Iskra. Žal se dogaja, da so praktikanti 
nezadovoljni s strokovnim izpopolnje
vanjem in tarnajo, da opravljajo dela, 
ki niso v zvezi s smerjo študija. Priza
devamo si, da bi odpravili te napake, 
vendar pa morajo biti spredvsem šti
pendisti tisti, ki izrazijo željo po dolo
čenem delu. Njihova lastna pobuda bo 
marsikje rešila problem strokovnosti 
prakse.

V želji, da bi spoznali probleme na 
praksi in želje štipendistov, smo v so
delovanju z mladinsko organizacijo 
pripravili anonimno anketo. Želimo 
spoznati težave, ki jih ima praktikant 
na svojem delu. Zanima nas, če je šti
pendist zadovoljen z delom in če je to 
delo s področja njegovega študija. Ta 
del vprašanj nam bo dal podatke o 
strokovnem poteku prakse. V anketi 
je zajeto tudi mnenje praktikanta o 
osnovnih razlogih za praktično delo v 
podjetju, kjer bo zaposlen.

Prav tako premalo izvemo o delo
vanju družbenopohtičnih organizacij. 
Eno izmed vprašanj zajema prav 
seznanjanje štipendista z delom orga
nizacij v tovarni. Mladinska organi
zacija je obljubila, da se bo potrudila 
navezati čim tesnejše stike s štipen
disti in jim prikazati svoje delo, uspe
he in težave. Prav ta dejavnost naj bi 
potrdila vse večje sodelovanje med 
mladinci in štipendisti ZP Iskre, ki se 
kaže kot zelo koristna. To pomeni, da 
niso naša medsebojna dogovarjanja 
samo obljube ampak tudi koristne 
akcije.

Praktikantom želi KŠI čim več 
napredka" ob praktičnem spoznavanju 
problemov v delovnih organizacijah 
ZP Iskra. Njihova spoznanja pomenijo 
njihovo lastnino, kajti znanja ne mo
reš vzeti. '

ISKRA
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Likovni samorastnik Boris Lavrič 
razstavlja v Trebnjem

29. junija je bila v Trebnjem otvo
ritev 3. salona likovnih samorastnikov 
Jugoslavije. Med udeleženci so prisot
na tudi najbolj znana imena jugoslo
vanskega naivnega slikarstva. Lahko si 
štejemo v ponos, da so k sodelovanju 
na tej razstavi povabili tudi člana 
našega kolektiva Borisa Lavriča iz 
Kranja.

Že pred to prireditvijo je Lavrič 
kolektivno in samostojno razstavljal v 
tujini in doma. Teh razstav je bilo 
okrog 20. Nekatere od njih so dožive
le visoka mednarodna priznanja. Še 
posebej velja to za razstavo slovenskih 
likovnih samorastnikov v Bytmu, 
Katovvicah in Glivvicah na Poljskem 
ter razstavo sodobnih slikarskih priza
devanj na Gorenjskem, kije bila aprila 
na Bledu. Sodeloval je tudi na medna
rodnem srečanju likovnih umetnikov 
„Ex tempora11 v Piranu.

Vsak udeleženec se je v Trebnjem 
lahko predstavil z največ dvema sli
kama. Boris Lavrič se predstavlja jav
nosti tudi to pot s sliko, ki jasno

ponazarja njegovo samoniklo snova
nje. Veliko se ukvarja z razmišljanjem 
o relativni osamljenosti posameznika v 
človeški množici. Slika „Vsemirski 
cvet" predstavlja večno gibanje člove
kove duševnosti. Ta lebdi neodvisna 
od zemeljskih spon.

Lavrič pravi o svojem delu takole: 
„Delam iz svojega osebnega veselja, v 
slikanju najdem sprostitev po napor
nem delu. Po poldicu sem telefonski 
mehanik v telefonski centrali Elektro- 
mehanike v Kranju.

Zelo me priteguje človekovo osva
janje vesolja. Pri tem pa mora biti 
seveda miselno odprt vsem dosežkom 
moderne znanosti in tehnike. Ni 
slučaj, da je človek že od davnih dob 
želel poleteti v vsemirje. Težko bi 
rekli, da je bilo to hotenje pogojeno 
samo z željo po hitrejšem potovanju s 
kraja v kraj. Človek želi odkriti še 
neznano, nevideno in nesluteno. V 
tem je tudi smisel moje umetnosti."

V. B. R.

Posnetek ene izmed slik Borisa Lavriča.

LITERARNA SOZVOČJA 
Čemu, gozdič?...
O, gozdič, kjer je našel dom premnogi partizan, 
kjer našli so zavetje trudni borci in prezebli, 
kot neustrašni se čuvar postavil v bran, 
jih ščitil pred sovragom z vejami in debli

Še pomniš, ko si zmage čas z junaki tudi ti slavil, 
pel pesem o svobodi prek vasi in njiv; 
čemu, gozdiček, si sebičen bil, 
tovariše najboljše zase vzel in skril?

Ne veš li, da prav vsi, ki r korenin objem so ujeti, 
želeli srčno bi domov 
za ljudstvo delati, naprej živeti
za blagor, zrečo ,zeh rodov? ! VVK-NOVAKOV,C

ISKRA - IEZE 
LJUBLJANA
TOZD UPORI ŠENTJERNEJ

Zaradi razširitve poslovanja v Ljubljani 

vabimo k sodelovanju:

1. KONSTRUKTERJA strojnih naprav in orodij 
Pogoj r srednješolska izobrazba strojne smeri
- praksa zaželena, ni pa pogoj 

Nastop službe v juliju-avgustu

2. VODJO IZMENE — vzdrževalec 
Pogoj: strojni ključavničar
- praksa zaželena
- odslužen vojaški rok 

Nastop službe v juliju-avgustu

3. VEČ PK DELAVK za proizvodnjo
Nastop službe v avgustu

Interesenti naj pošljejo pismene vloge v kadrovsko službo - Ljub
ljana, Stegne 17.

Boris Lavrič

Sindikalni
prvaki
Ljubljane

Letošnjo, nadvse uspešno tekmo
valno pot nogometašev tovarne Aparati 
smo v našem listu sproti spremljali od 
kola do kola. Zdaj smo dolžni posta
viti še piko na i, oz. to so že storili 
sami nogometaši. Ob koncu sindikalne 
nogometne lige Ljubljane so namreč 
gladko premagali še zadnjo oviro — 
ekipo Univerzal in tako v B skupini 
osvojili v teku ligaškega tekmovanja 
največ — 29 točk. S to zmago v svoji 
skupini so doslej dosegli nedvomno 
svoj največji uspeh, saj je bila konku
renca dokaj huda.

Po končani ligi je sledil še boj za 
naslov absolutnega prvaka sindikal
nega prvenstva Ljubljane, pri čemer so

OPOZORILO DOPISNIKOM.

V uredništvu tednika „Iskra“ smo veseli vsakega zunanjega sodelavca, 
vsakega stalnega, občasnega, ali enkratnega dopisnika, kateremu za objav
ljene prispevke gre pri nas določen avtorski honorar.

Prav tu pa pri obračunavanju naletimo na težave. Po predpisih mora
mo avtorske honorarje nakazovati na žiro račune, oz. po normalnih na
kaznicah tistim dopisnikom, ki jim glede na predpisani cenzus ni treba 
odpirati žiro računa.

Prosimo vse dopisnike, ki imajo žiro račun, naj nam ga vselej napišejo 
na koncu prispevka, ker bomo le tako lahko sproti obračunavali pripada
joče avtorske honorarje. Prav tako pa prosimo tudi vse tiste dopisnike, ki 
nimajo žiro računov, naj k vsakemu svojemu prispevku obvezno priložijo 
tudi izjavo, katere vsebino objavljamo za primer:
IZJAVA

Od 1. januarja 1974 do danes nisem imel, skupaj s tem prejemkom 
(avtorski honorar v znesku din) 2.000 din honorarnih dohodkov, da bi 
moral odpreti žiro račun ter ga zato nisem dolžan odpreti.
Datum Podpis Naslov, z navedbo občine

Nadalje naprošamo vse dopisnike, stalne in občasne, kakor tudi vse, 
ki pismeno kontaktirajo z našim uredništvom, naj svoja pisma naslavljajo 
takole: Uredništvo „ISKRA“, Ljubljana, Trg Prekomorskih brigad l/V, 
61000 Ljubljana.

se nogometaši tovarne Aparati pome
rili z zmagovalnim moštvom A skupi
ne, enajsterico Mercatorja. Ta tekma 
je bila zelo zanimiva in v njej so igralci 
Aparatov pokazali tehnično boljšo ig
ro, žal pa niso bili dovolj odločni v 
napadu. Kljub očitni terenski premoči 
so srečanje z Mercatorjem izgubili z 
rezultatom 2 : 0 s tem, da so si prvi 
zadetek po nespretnosti zabili sami.

Kljub temu porazu so nogometaši 
ustvarili vtis solidnega moštva, ki bo 
po doseženih letošnjih rezultatih v sin
dikalni ligi Ljubljane, pa tudi v kon
kurenci -Iskrinih nogometnih moštev 
in v srečanju z drugimi ekipami, prav 
gotovo še nadaljevalo intenzivno igro 
in dokazalo, da letošnji rezultati le ni
so bili stvar sreče, pač pa solidnih pri
prav in srčne igre. A. Kastelic

Srečanje upokojencev IEZE

ZAHVALA
Ob smrti dragega očeta
ANDREJA FRELIHA 

se iskreno zahvaljujeva sodelavcem 
obrata Stikala in sodelavcem na Rele
jih obrata TEA v kranjski tovarni za 
izraze sožalja, podarjeni venec in de
narno pomoč.

Hčerki Francka Čemažar in 
Malči Mezek

ZAHVALA
Ob smrti dragega očeta

JOŽETA BUKOVNIKA
se iskreno zahvaljujem sodelavcem 

v oddelku Duroplasti obrata SPD v 
kranjski tovarni za izraze sožalja, po
darjeni venec, denarno pomoč ter 
spremstvo na njegovi zadnji poti.

Hčerka Marija Aljančič

Na dan 26. junija 1974 so imeli 
upokojenci ISKRE - industrije ele
mentov in zabavne elektronike iz 
Ljubljane prijeten izlet.

Na Trgu revolucije v Ljubljani se 
jih je ob 6.30 zbralo 149. S štirimi 
avtobusi so se odpeljali na Trojane, 
kjer jih je v gostilni „Pri Konjšku" ča
kal zajtrk. Ob 8.30 so nadaljevali pot 
prek Žalca v Celje. Tu so si ogledali 
MUZEJ REVOLUCIJE, STARI PIS- 
KER in POKRAJINSKI MUZEJ. V 
Starem piskru so pri spomeniku pad
lih v NOV prižgali svečke in z eno
minutnim molkom počastili njihov 
spomin.

Približno ob 13. uri so nadaljevali 
pot prek Arje vasi in Vinske gore v 
Velenje, kjer je bilo v restavraciji vele
blagovnice „NAMA“ pripravljeno ko
silo. Po kosilu so se sprehodili na vele
njski grad in si. ogledali MUZEJ 
SLOVENSKIH PREMOGOVNIKOV 
in Fojtovo zbirko ter mastodonta, so
rodnika mamuta.

Prvo tako številno srečanje upoko
jencev je vzbudilo pri udeležencih 
izredno zadovoljstvo, saj so bili vsi 
veselo razpoloženi. Ni manjkalo petja, 
šal, igranja na harmoniko, ki so jo 
imeli s seboj veseli Sentjemejčani.

V srcih vseh je sijalo veselje, zado
voljstvo in velika želja, da bi se pri
hodnje leto spet srečali v tako prijetni 
družbi.

Namesto na Stol
Planinci Iskre so v seriji letošnjih 

izletov na naše lepe vrhove hoteli 22. 
junija obiskati Stol, vendar jih je od 
tega odvrnilo izredno slabo vreme. Da 
pa zaradi slabega vremena ne bi bili 
videti „figatji“, so na izlet kljub temu 
odšli in sicer na Vršič.

Najprej so se ustavili v Koči na 
Gozdu in se na suhem ob okrepčilu 
predali čakanju na lepše vreme. Od tu 
so nadaljevali pot do Tičatjevega do
ma in slednjič do Poštarskega doma 
na Vršiču. Če bi se vreme izboljšalo, 
so se namenili na Prisojnik. Toda dež 
je bil to pot neizprosen, prisilil jih je 
ostati pod streho gostoljubnega doma.

Čeprav jim je vreme ..zmešalo štre
ne", jim ni manjkalo dobre volje, 
predvsem pa upanja in zaupanja v pre
govor, da „za dežjem sonce pride". 
Slednjič je padla še zadnja odločitev 
— vseh osemnajst udeležencev spodle
telega izleta na Stol se je strinjala, da 
dan zaključijo pri Joževcu v Begunjah. 
Da ne bi ostali brez ..prirastka" nožne 
kondicije po hoji navkreber, so se ve
selo zavrteli, nato pa so jo dobre volje 
in trdno odločeni, da se vremenu in 
Stoli „revanžirajo“ enkrat v septem
bru, mahnili nazaj v Ljubljano. Kljub 

, izjalovljenim načrtom jim preživete 
sobote ni bilo žal. -V.T.-

Sedaj šteje delovna organizacija 
ISKRA — IEZE že kar 261 upokojen
cev. Veliko je takih, ki se izleta niso 
mogli udeležiti zaradi bolezni in 
invalidnosti.

Nekateri upokojenci ne javijo spre
memb naslovov, zato obveščamo vse 
upokojence, naj javijo vse spremembe 
naslovov, ker v nasprotnem slučaju jih 
ne more voditi v evidenci niti za sreča
nja niti za redno pošiljanje časopisa 
„Iskra“.

Tovarniška konferenca sindikata in 
vodstvo tovarne ISKRA — IEZE želi 
vserti svojim upokojencem krepko 
zdravje in še veliko srečnih in zado
voljnih let. Zahvaljuje se pa tudi za 
prijetna sporočila, ki jih prejema ob 
vsakem takem srečanju. Eno od takih 
sporočil, ki smo ga prejeli iz Mokro
noga, navajamo:

„Na minulem izletu b’lo luštno je, 
hej, prejmite zahvale in priporočila v 
naprej, iz našega kraja pa dolenjski 
pozdrav, organizatorjem vsem in kdor 
bo to bral!"

Upokojence so na tem izletu 
spremljali namesto glavnega direktorja 
sekretar Dušan Lukša, Ivan Metelko - 
namestnik predsednika sindikalne 
konference IEZE in tajnica Marija Ba
loh, ki je skupno z Milanom Rozino 
skrbela za dobro organizacijo izleta.

ZAHVALA
Ob smrti dragega očeta 

in sina

ALOJZA MENCINGERJA
se iskreno zahvaljujemo njegovim j 
najožjim sodelavcev v skladišču ATC i 
na Laborah in delovni enoti „Releji“ 
ter sindikalni podružnici kranjske 
tovarne za izraze sožalja, podarjeno
cvetje, denarno pomoč ter spremstvo 
na njegovi zadnji poti.

Žalujoče hčerke, mama 
ter Angelca Jelenc

ZAHVALA
Ob izgubi nepozabnega očeta 

JERNEJA KRAMARJA 
se iskreno zahvaljujem vsem sodelav
cem obrata .'Stikala" v Kranju za 
izraze sožalja, podarjeni venec i11 
spremstvo na njegovi zadnji poti.

Hčerka Justi Mohar

ZAHVALA
Ob izgubi mojega dragega očeta 

PAVLETA LUZANA
se iskreno zahvaljujem vsem sodelav
cem na traku enofaznega števca za 
izraze sožalja, podarjeni venec i11 
spremstvo na njegovi zadnji poti.

hčerka Ančka Čarman

Odbor za medsebojna razmerja delavcev Šolskega centra Združenega 
podjetja Iskra Kranj

razpisuje

naslednja prosta delovna mesta:

- učitelj za poučevanje telesne kulture na poklicni kovinarski in elektro 
šoli: za to delovno mesto se zahteva diploma visoke šole za telesno 
kulturo,

- učitelj za poučevanje šibkotočnih predmetov na poklicni kovinarski 
in elektro šoli; za to delovno mesto se zahteva diploma prve stopnje 
fakultete za elektrotehniko ali diploma prve stopnje fakultete za in
dustrijsko pedagogiko elektro smeri

- učitelj za poučevanje jakotočnih predrte tov na tehniški strojni in 
elektro šoli; za to delovno mesto se zahteva diploma druge stopnje 
fakultete za elektrotehniko - oddelek za jaki tok,

- učitelj za poučevanje matematike in fizike na tehniški strojni in elek
tro šoli; za to delovno mesto se zahteva diploma druge stopnje fakul
tete za naravoslovje in tehnologijo — odsek za matematiko in fiziko. 
in naslednja vodilna delovna mesta:

- predstojnik tehniške strojne in elektro šole; za to delovno mesto se 
zahteva visokošolska izobrazba elektro, strojne, pedagoške ali eko
nomske smeri, opravljen pedagoški strokovni izpit in najmanj pet let 
pedagoške prakse,

- predstojnik poklicne kovinarske in elektro šole; za to delovno mesto 
se zahteva visokošolska izobrazba in najmanj pet let ustrezne pedagoš
ke prakse.
Učiteljem nudimo dolgoročno posojilo za nakup stanovanja ali za 

individualno gradnjo.
Prijave z dokazili o izpolnjevanju razpisnih pogojev in s podatki o 

dosedanjih zaposlitvah poslati v 15 dneh na naslov: Šolski center ZP Iskra 
Kranj, Kranj, Savska loka 2.


